
Fotokomórki nie będą liczyły 
pasażerów w autobusach »str.5 

Przerażeni mieszkańcy nie wiedzieli co się dzieje. Najpierw 
usłyszeli wielki huk, a potem zobaczyli tumany kurzu. Podłoga 
pod ich stopami zadrżała jak trzy tygodnie temu w Japonii. »str.9 

JUŻ WIEMY! Sygnalizacja na głównym skrzyżowaniu osiedla nie działa jak należy. A to dlatego 
że na jezdni brakuje zwykłej białej linii. Aby się tam pojawiła potrzebny jest przetarg. »str.7 
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Wreszcie będziemy mogli odchodzić z godnością 
- Determinacja rady miasta, prezydenta i władz powiatu daje realną nadzieję, że hospocjum w Kędzierzynie-Koźlu powstanie już w przyszłym 
roku - uważa dr Rafał Olejnik, przewodniczący komisji zdrowia w radzie miasta. »str.8 

W centrum 
Koźla runęła 
zabytkowa kamienica 

Światła w Kłodnicy irytują kierowców 



2 
DRUGA STRONA 

WYDAWCA: 
F.H."microPRO" 

47-220 Kędzierzyn-Koźle 
ul.Karola Miarki 2F 
teL50S 30 30 30 

fax: 077 483 79 50 
e-mail: redakcja@tygodnik7dni.pl 

REDAKCJA NIE ODPOWIADA 
ZA TREŚĆ ZAMIESZCZANYCH 

REKLAM I OGtOSZEŃ 
Opracowanie graficzne ogłoszeń 

i reklam jest własnością wydawcy 
i nie może być powielane bądź 

wykorzystywane w części lub całości 
bez jego pisemnej zgody 

» Dyżury radnych powiatu 
W każdy poniedziałek w budynku starostwa, I piętro. Pokój 
18. w godz. 14.00-16.00 dyżuruje przewodniczący Rady 
Powiatu Piotr Jahn lub jego zastępcy. 

» Poseł Węgrzyn czeka 
Biuro Poselskie Roberta Węgrzyna przy Alei Jana Pawła II 36 
otwarte jest od poniedziałku do piątku w godz. 10:00 
do 16:00. W każdy wtorek udzielane są przez prawnika 
bezpłatne porady prawne. Telefon: 77 483 45 28. 

redaktor naczelny: Leszek Stański - redakcja@tygodnik7dni.pl 

dział miejski: Maciej Niemas - mniemas@tygodnik7dni.pl 

dział sportowy: .Wojciech Potocki - wpotocki@tygodnik7dni.pl 

Dział reklamy: 505 30 30 30, reklama@tygodnik7dni.pl 
Konsultanci ds.reklamy: Anna Fedyszyn - tel.517 095 865, 

Anna Baraniak - tel.508 138 991 

www.tygodnik7dni.pl 
Redakcja zastrzega sobie prawo do redagowania i skracania tekstów. Przedruki tylko i wyłącznie za pisemną zgodą wydawcy. 

Wszystkie prawa zastrzeżone. Copyright by F.H.microPRO 

Niewiele brakowało 
do tragedii 
Do groźnego wypadku do-
szło 29 marca 2011 roku 
na skrzyżowaniu ulic Waryń-
skiego i Mostowej w Kędzie-
rzynie-Koźlu. Utrudnienia 
w ruch trwały kilkadziesiąt 
minut. 

- Informację o zdarzeniu 
policjanci otrzymali około go-
dziny 15:40. Funkcjonariu-
sze ruchu drogowego, którzy 
przyjechali na miejsce wstęp-
nie ustalili, że winę za wypa-
dek ponosi 27-letnia miesz-
kanka Radzionkowa. Kobieta 
prowadząc osobowego fiata 
nie ustąpiła pierwszeństwa 
prawidłowo jadącemu fordo-
wi, za kierownicą, którego 
siedziała 39-letnia mieszkan-
ka Kędzierzyna - Koźla. Do-
szło do czołowego zderzenia 
pojazdów - informuje Hubert 
Adamek, rzecznik prasowy 
KPP w Kędzierzynie-Koźlu. 

Siła zderzenia była tak du-
ża, że obie kobiety trafiły do 
szpitala z lekkimi obrażenia-
mi ciała. Obie kobiety były 
trzeźwe. Za spowodowanie 
wypadku drogowego spraw-
czyni grozi do 3 lat pozbawie-
nia wolności. 

» Z ostatniej chwili 

Wyskoczyła z okna 
na trzecim piętrze 

Do tragedii doszło 30 
marca 2011 roku, około go-
dziny 10:00 na ulicy Archi-
medesa w Koźlu. Kobieta 
w wieku 79 lat weszła na pa -
rapet i wyskoczyła z okna 
swojego mieszkania na trze-
cim piętrze budynku. Pomi-
mo szybkiej reanimacji 
na miejscu zdarzenia i prze -
wiezienia do kozielskiego 
szpitala, stwierdzono jej 
zgon. 

- Wstępne czynności po-
licjantów pokazują, że w tym 

Prezydent RP weźmie 
udział w obchodach 

Podczas marcowej sesji 
Sejmiku Województwa 
Opolskiego marszałek woje-
wództwa Józef Sebesta po-
wiedział, że w przygotowy-
wanych wspólnie z woje-
wództwem śląskim obcho-
dach 90 rocznicy wybuchu 
III Powstania Śląskiego (któ-
re odbędą się one 21 maja 
na Górze św. Anny) weźmie 
udział prezydent RP, Broni-
sław Komorowski. Zapro -
szenie zostało już wystoso -

zdarzeniu nie brały udziału 
żadne trzecie osoby. O zda -
rżeniu został powiadomiony 
prokurator - mówi rzecznik 
prasowy Komendy Powiato-
wej Policji w Kędzierzynie-
-Koźlu, Hubert Adamek. 

Sąsiedzi zmarłej są 
wstrząśnięci tym tragicz-
nym wydarzeniem i twier-
dzą, że nic nie wskazywało, 
aby miała ona jakieś proble-
my osobiste. 

MAN 

wane, a Kancelaria Prezy-
denta wstępnie potwierdzi-
ła udział głowy państwa. 

W ramach obchodów 
przewidziane jest otwarcie 
wystawy poświęconej po-
wstaniom w Muzeum Czy -
nu Powstańczego, msza 
święta w bazylice oraz hi-
storyczny przemarsz grup 
rekonstrukcyjnych wojsk 
międzysojuszniczych, po-
wstańczych i niemieckich. 

MAN 

» Dyżur prezydenta miasta 
W każdy poniedziałek w Urzędzie Miejskim w godz. 
13:00 - 17:00 na mieszkańców czeka prezydent. 

» Dyżury radnych miejskich 
W każdą środę w Urzędzie Miejskim w godz. 15:30 - 16:30 
dyżurują przewodniczący rady miasta lub jego zastępcy. 

CYTAT TYGODNIA: - Próba wyrzucenia Roberta Węgrzyna z Platformy Obywatelskiej 

to jest zbyt przesadna reakcja, według mnie. To się mogło skończyć na ostrzeżeniu, 

ale żeby od razu pozbywać się człowieka z partii politycznej? Przecież to, co powiedział 

poseł Węgrzyn, że chętnie popatrzyłby na lesbijki to... tak myśli z 80 procent mężczyzn. 

LESZEK MILLER, były premier. Żródło : TVN24 

» Z Policji 
W Kędzierzynie, na ulicy Ko-
zielskiej, 24 marca 2011 roku, 
o godzinie 20:20 kierujący 
mercedesem, 47-letni miesz-
kaniec miasta najechał na tył 
prawidłowo jadącego opla. 
Sprawca kolizji został ukarany 
mandatem w wysokości 250 
złotych. 

Na ulicy Portowej w Koź-
lu, 24 marca 2011 roku, o go -
dzinie 22:40, patrol policji za-
trzymał do kontroli 24-latka, 
który jechał rowerem. Badanie 
alkomatem wykazało, że mę-
żczyzna w wydychanym po-
wietrzu miał prawie 0,7 promi-
la alkoholu. 

Obsługa sklepu przy ulicy 
Pionierów w Kędzierzynie, 28 
marca 2011 roku, o godzinie 
18:00, ujęła 23-letnią miesz-
kankę miasta, która dokonała 
kradzieży odzieży na kwo -
tę 700 złotych i próbowała 
uciec. Kobieta została przeka-
zana policjantom. Za swój 
czyn odpowie w trybie przy-
spieszonym. Za kradzież gro-
zi jej do 5 lat więzienia. 

» Komentarz 

Kreska przerosła biurokrację 

» Komentuje Tadeusz Krotos 

W Bierawie na ulicy Dwor-
cowej, 25 marca 2011 roku, 
o godzinie 15:50 policjanci 
zatrzymali 37-latka, który kie-
rował samochodem pod wpły-
wem alkoholu i doprowadził 
do kolizji z mercedesem. Bada-
nie alkomatem wykazało, że 
kierowca miał w wydycha-
nym powietrzu prawie 3 pro-
mile. 

Wymalowanie jednej linii 
na asfalcie ze względu 
na biurokratyczne przeszko-
dy zajmuje drogowcom po-
nad miesiąc - o czym pisze-
my na str. 7. To niestety nie 
jest odosobniony przykład 
komplikowania prostej spra-
wy przez urzędniczą ma -
chinę. Dobrze ujął to ostat-
nio premier Tusk podczas 
dyskusji z gwiazdami estra-
dy w „Drugim śniadaniu mi-
strzów" na antenie TVN24. 
Szef rząd u powiedział: 
- Urzędnicy to ocean, to 
dżungla. 

Zaraz podniosły się głosy, 
że premier sam jest urzędni-
kiem, więc powinien ważyć 
słowa, ale prawda jest taka, 
że w naszym pięknym kraju 
niemal każdą dziedzinę życia 
reguluje opasła ustawa, po-
wiązana z dziesiątkami in-
nych ustaw, rozporządzeń 
i dyrektyw, często piętrowo 
ze sobą sprzecznych. Naj-
pierw duża grupa urzędni-
ków w różnego rodzaju mi-

nisterstwach i departamen-
tach wymyśla przepisy, na-
stępnie jeszcze większa gru -
pa je opiniuje, a gdy wejdą 
w życie, powołuje się urzęd-
ników do realizacji nowego 
prawa. Na tym jednak nie 
koniec, bo skoro są urzędni-
cy, trzeba też znaleźć urzęd-
ników, którzy będą kontrolo-
wać jakość realizacji prawa 
oraz urzędników, którzy 
w razie czego zrobią inspek-
cję realizatorom i kontrole-
rom... 

Powie ktoś, że to nad-
mierne uproszczenie, ale je-
śli uświadomimy sobie, że 
liczba urzędników grubo 
przekracza dziś w Polsce 
pół miliona, a tylko w ciągu 
ostatnich trzech lat przyby-
ło ich niemal 80 tysięcy, zo-
baczymy prawdziwą skalę 
problemu. 

A przecież urzędnik ni-
czego nie produkuje, nie 
przyczynia się do rozwoju 
kraju, chyba że zajmuje się 
pozyskiwaniem funduszy 
unijnych. Przeciętny urzęd-
nik co najwyżej wydaje pie-
niądze zagrabione obywate-
lom w postaci podatków lub 
kontroluje tych obywateli, 
ograniczając ich wolność 
przepisami, w jakie został 
wyposażony przez państwo. 
A kończy się to zawsze źle 
dla obywatela. Im więcej 
urzędników, tym bardziej 

każdy z nich chce udowad-
niać swoją przydatność dla 
państwa, co oznacza kompli-
kowanie prostych spraw 
do granic absurdu. I to nie jest 
kwestia czyjejś osobistej złej 
woli, ale systemu, który nie 
pozwala działać inaczej nawet 
tym, którzy by chcieli. 

I tu wracamy do punktu 
wyjścia, czyli urzędników 
Zarządu Dróg Wojewódz-
kich. Nie mam wątpliwości, 
że jeśli wymalowanie jednej 
linii na asfalcie byłoby zgod-
nie z prawem możliwe 
„od ręki", to zostałaby ona 
wymalowana. Skoro jednak 
prawo na to nie pozwala, 
kierowcy muszą „uzbroić 
się w cierpliwość". 

A wyborcy w zdrowy roz -
sądek. Ilekroć bowiem poli-
tycy w rozpoczynającej się 
kampanii będą obiecywali, 
że załatwią coś dla nas, bądź 
- co najgorsze - za nas, oby-
wateli - zawsze będzie to 
oznaczało stworzenie kolej-
nych przepisów i rozmnożę -
nie liczby urzędników. 
W konsekwencji wzrost po-
datków, bo urzędników trze-
ba przecież opłacić i ograni-
czenie naszej swobody. Prze-
cież jeśli urzędnik w Polsce 
może się czymś zająć w tro-
sce o obywatela, to obywa-
telowi już się tym zajmować 
nie wolno, choćby nawet 
bardzo chciał. 

mailto:redakcja@tygodnik7dni.pl
mailto:redakcja@tygodnik7dni.pl
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W Kędzierzynie-Koźlu 
powstanie park wodny 
NA TĘ WIADOMOŚĆ MIESZKAŃCY CZEKALI OD WIELU LAT» Baseny, zjeżdżalnie, bicze wodne, sauny, masaże - to wszyst-

ko już niedługo ma się mieścić na kompleksie Azotor. Inwestycja pochłonie od 20 do 30 mln zł. 

» W miejscu obecnego odkrytego kąpieliska powstać ma aquapark z prawdziwego zdarzenia. 

W kompleksie mają się znaleźć 
baseny, zjeżdżalnie, bicze wodne, 

sauna i solarium. 

LESZEK STAŃSKI 

Aquapark będzie? Coś nie-
samowitego - promienieje 
Marzena Kondracka, student-
ka z Kędzierzyna-Koźla. - Naj-
pierw McDonald's, potem 
galeria handlowa, a teraz 
park wodny. W naszym mie-
ście wreszcie zaczyna się coś 
dziać - zaznacza. Jej koleżan-
ka Mariola Struś dodaje, że 
wcześniej musiała jeździć 
do Tarnowskich Gór, żeby 
skorzystać ze zjeżdżalni. 

- Teraz to wszystko będę 
miała na miejscu? Bardzo się 
cieszę z tego powodu - przy-
znaje kobieta. 

Zdaniem władz miasta naj-
lepsze miejsce na zbudowa-
nie takiego parku rozrywki to 
Azotor. Ale ostateczna decy-
zja jeszcze nie zapadła. 

- Co do optymalnej lokaliza-
cji będziemy mieć wiedzę po wy-
łonieniu w przetargu firmy, 
która opracuje tzw. studium 
wykonalności - informuje 
Ewa Dudzińska, wiceprezy-
dent Kędzierzyna-Koźla. 

Szacunkowy koszt tej in-
westycji to 20 do 30 milionów 
złotych. 

- Gmina bierze pod uwagę 
pozyskanie w pierwszej kolej-
ności środków z UE, a jeżeli 
to się nie uda to wyłonienie 
w postępowaniu przetargo-
wym inwestora do partner-
stwa publiczno - prywatnego 
- dodaje Ewa Dudzińska. 

W kompleksie mają się 
znaleźć baseny, zjeżdżalnie, 
bicze wodne, sauna i sola-
rium. Władze miasta chcą 
sprawdzić, czy pod Kędzie-
rzynem-Koźlem nie ma wód 
termalnych, które teoretycz-
nie mogłyby być wykorzy-
stane w parku. 

- Wszystkie innowacje 
energooszczędne zostaną 

przeanalizowane i wdrożo-
ne, jeśli będą mogły wpłynąć 
w przyszłości na obniżenie 
kosztów eksploatacji aqu-
aparku - mówią władze mia-
sta. 

Ceny biletów mają być dosto-
sowane do kieszeni mieszkań-
ców. 

- Na tym etapie nie jeste-
śmy w stanie dokładnie okre-
ślić jakie będą koszty wejśció-
wek. Muszą one być optymal-

ne dla mieszkańców, ale też 
nie mogą nadto obciążać bu-
dżetu miasta, bo często takie 
inwestycje są niedochodowe 
- zaznacza wiceprezydent 
Dudzińska. 

Mieszkańcy będą mogli 
skorzystać na miejscu także 
z kawiarni i punktów gastro-
nomicznych. 

Skoro park wodny powsta-
nie na Azotorze, to czy miasto 
nie skorzystałoby z możliwo-
ści budowy tzw. białego orli-

ka, którego płyta byłaby jed-
nocześnie płytą lodowiska 
w zimie? 

- Jeżeli aquapark miałby mieć 
również niecki basenowe pod 
gołym niebem, używane 
w sezonie letnim, cały teren 
wraz obecnym miejscem lo-
dowiska zostanie zagospo-
darowany na cel aquapar-
ku, w związku z tym nie bę-
dzie już miejsca na lodowisko 
- usłyszeliśmy. 

Zapytaliśmy jeszcze o to, 
czy połączenie boiska i lodo-
wiska w jednym w cen-
trum miasta nie byłoby 
spełnieniem jednocześnie 
oczekiwań piłkarzy i ły-
żwiarzy? 

- Jeśli idzie o lokalizację 
lodowiska, gmina ma kon-
cepcję ulokowania go w in-
nym miejscu, ale też w cen-
trum miasta - dowiedzieli-
śmy się. 

Mieszkańcy już zaciera-
ją ręce. 

- Będę trzymał kciuki, że-
by ta inwestycja powiodła się. 
Nasze miasto wreszcie prze-
staje być zaściankiem. Gdyby 
tak jeszcze powstała tu wy-
ższa uczelnia, to już w ogóle 
byłoby super - mówi jeden 
z mieszkańców. 

Efektywne kontakty 
między biznesem 
a nauką 
W dniu 28 marca 2011 ro-
ku w Sali konferencyjnej 
„Ostrówek" Urzędu Mar-
szałkowskiego odbyła się 
konferencja poświęco-
na podsumowaniu realiza-
cji projektu pn.: „Regional-
na Platforma Współpracy" 
realizowanego przez Opol-
ski Park Naukowo -Techno-
logiczny w partnerstwie 
z Politechniką Opolską 
w ramach Programu Ope-
racyjnego Kapitał Ludzki, 
Priorytet VIII „Regionalne 
Kadry Gospodarki" Działa-
nie 8.2 Transfer wiedzy, 
Poddziałanie 8.2.1 Wspar-
cie dla współpracy sfery 
nauki i przedsiębiorstw. 
Celem konferencji było 
przybliżenie działań do-
tyczących wsparcia, two-
rzenia, rozwoju sieci 
współpracy oraz wymiany 
informacji w zakresie in-
nowacji i transferu techno-
logii między badaczami 
a przedsiębiorcami. Obok 
przedstawicieli opolskich 
przedsiębiorstw w konfe-
rencji uczestniczyli także 
przedstawiciele lokalnych 
władz oraz naukowcy 
z Politechniki Opolskiej. 
Konferencję prowadził 
m.in. dr Bogdan Toma-
szek, prezes OPNT. 

Cisek również ma 
swój informator 
Gmina Cisek wzorem Kę-
dzierzyna-Koźla urucho-
miła Samorządowy Infor-
mator SMS. System infor-
muje o zagrożeniach me-
teorologicznych, stanach 
ostrzegawczych i alarmo-
wych, konieczności ewaku-
acji mieszkańców z okre-
ślonych rejonów, powa-
żnych awariach (prądu, 
wody, kanalizacji i innych 
mediów) oraz ważnych wy-
darzeniach na terenie Gmi-
ny Osoby zainteresowa-
ne proszone są o wysłanie 
sms o treści Tak. ok03 pod 
numer 661000112. 

Serwis działa od 30 
marca 2011 roku. 

Znamy kolejnych 
finalistów 
Zespół Splot z Sycowa wy-
grał kolejne eliminacje 
do Koz All Music Festival, 
które odbyły się tradycyj-
nie w blachowiańskim Do-
mu Kultury „Lech". Ze-
spół wygrał rywalizację 
z grupami: Noxx, Know 
oraz Chemical Garage. 

Splot wystąpi w finale 
Koz All Music Festiwal, 
który odbędzie się 25 
czerwca 2011 roku pod-
czas Dni Miasta Kędzierzy-
na-Koźla. Zespoły walczą 
o nagrodę główną w wyso-
kości 12 tys. złotych. 
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Krajobrazy Słowa 
z udziałem Jacka 
Wójcickiego 

W Miejskiej Bibliotece 
Publicznej w Rynku, 
5 kwietnia 2011 roku, o go-
dzinie 18:00, odbędzie się 
Gala Finałowa ogólnopol-
skiego konkursu literac-
kiego „Krajobrazy słowa". 

W programie imprezy 
przewidziana jest uroczy-
stość wręczenia nagród 
laureatom XVIII edycji 
konkursu „Krajobrazy sło-
wa" oraz promocja po-
konkursowej książki - an-
tologii zawierającej na-
grodzone wiersze i opo-
wiadania. Jak co roku wie-
czór wypełni muzyka. Tym 
razem wyjątkowy, niepo-
wtarzalny recital Jacka 
Wójcickiego „Od La Scali 
do Piwnicy pod Baranami" 
z towarzyszeniem Kanra-
da Matysło - fortepian 
oraz Michała Chytrzyń-
skiego - skrzypce. 

Jacek Wójcicki, to aktor, 
śpiewak, krakowski arty-
sta. Najlepszy tenor wśród 
aktorów i najlepszy aktor 
wśród tenorów. Ukończył 
Wydział Aktorski w Pań-
stwowej Wyższej Szkole 
Teatralnej w Krakowie. 
Przez lata związany był 
z kabaretem Olgi Lipiń-
skiej, śpiewał także w Piw-
nicy pod Baranami. Z re-
citalem pieśni Jana Kiepu-
ry objechał prawie cały 
świat. 

Zabierz dziecko 
do muzeum 
Muzeum Śląska Opolskie-
go zaprasza dzieci w wieku 
przedszkolnym, uczniów 
klas podstawowych i gim-
nazjalnych do uczestnic-
twa w lekcji: „Zwyczaje 
i obrzędy wielkanocne", 
które odbywać sie będą 
w dniach 5-20 kwiet-
nia 2011 roku, o godzi-
nach: 9:00, 10:00 i 11:00. 
Czas trwania zajęć wyno-
si 45 minut. Opłata wyno-
si 10 złotych od grupy 
(max. 30 osób). Zapisy 
przyjmuje Dział Edukacji 
Muzealnej pod numerem 
telefonu 7744 31761. 

Szachiści nie dali 
nikomu złudzeń 
Już po raz drugi odbył się 
w Większycach Turniej 
Szachowy o Puchar Wójta, 
którego inicjatorem było 
Terenowe Koło Związku 
Młodzieży Wiejskiej. 
W dniu 26 marca 2011 ro-
ku w sali OSP zebrali się or-
ganizatorzy, kibice i zawod-
nicy, których zdecydowaną 
większość stanowili gra-
cze klubu „Szach" z Kędzie-
rzyna - Koźla. Zwycięzcy 
- zawodowi gracze, otrzy-
mali z rąk p. Wójta okolicz-
nościowe statuetki, a mło-
dzi uczestnicy - medale. 

Opole chce zepchnąć 
Węgrzyna z Platformy 
Poseł z Kędzierzyna-Koźla został przez opolski sąd koleżeński wyklu-

czony z partii za żart o lesbijkach. Mówi, że sie odwoła. 

LESZEK STAŃSKI 

Decyzja zapadła w ponie-
działek i była zaskoczeniem 
nie tylko dla samego zaintere-
sowanego. 

- Poseł Węgrzyn za swoje 
słynne słowa poniósł już karę 
finansową w kwocie tysiąca 
zł, którą nałożył na niego 
Klub Parlamentarny Platfor-
my Obywatelskiej - mówi by-
ły minister sprawiedliwości 
Andrzej Czuma, który był jed-
nym z trzech pełnomocni-
ków Węgrzyna na rozprawie 
przed sądem koleżeńskim. 
- Nie można dwa razy karać 
człowieka za to samo, a tu nie 
dość, że tak się stało, to dru-
ga kara jest surowsza. 

Rozprawa w Opolu nie 
trwała długo i przez działaczy 
Platformy z Kędzierzyna-Koź-
la została określona mianem 
„politycznego mordu na zle-
cenie". Wniosek o usunięcie 
Roberta Węgrzyna z partii 
wyszedł od Leszka Korze-
niowskiego, przewodniczą-
cego PO w naszym regionie. 
Nasz poseł w partii należy do 
frakcji Grzegorza Schetyny, 
natomiast Korzeniowski trzy-
ma z premierem Tuskiem. 

Takie podziały do niedawna 
miały tylko symboliczny cha-
rakter, ale przed nadchodzą-
cymi wyborami ulegną za-
ostrzeniu. Każda frakcja bę-
dzie chciała wprowadzić na li-
sty wyborcze jak najwięcej 
swoich ludzi, a to oznacza 
osłabienie konkurencji. Ewen-
tualne pozbycie się z PO Ro-
berta Węgrzyna byłoby suk-
cesem przeciwników mar-
szałka Sejmu. 

- Odwołam się od decyzji 
sądu koleżeńskiego, ponie-
waż nie zgadzam się z nią 
- zapowiedział już Robert 
Węgrzyn. O jego losach w PO 
zdecyduje Warszawa, a tam 
już cztery lata temu okazało 
się, że Węgrzyn ma silną po-
zycję (dostał 4 miejsce na li-
ście kandydatów do Sejmu, 
które pierwotnie miało przy-
paść Małgorzacie Tudaj). Mo-
żna się więc spodziewać, że 
poseł z partii nie zostanie 
usunięty. Tym bardziej, że 
jego pierwsza kadencja 
w Sejmie była mimo wpadek 
udana: należy do najaktyw-
niejszych posłów PO w komi-
sji sprawiedliwości, pracuje 
w naciskowej komisji śledczej 
i zdołał skutecznie wypro-

mować swoje nazwisko 
na arenie ogólnopolskiej 
w stopniu, jaki dotychczas nie 
był osiągalny dla żadnego 
polityka z Opolszczyzny. A sa-
me wpadki medialne wywo-
ływały oburzenie przeciwni-
ków Węgrzyna, lecz para-
doksalnie przysparzały mu 
sympatii wśród zwykłych lu-
dzi. 

Teraz, poza Andrzejem 
Czumą już w obronę publicz-
nie wzięli Roberta Węgrzy-
na m.in. przewodniczący Klu-
bu parlamentarnego PO To-
masz Tomczykiewicz, wicemi-
nister infrastruktury Tadeusz 
Jarmuziewicz oraz posłanka 
do Parlamentu Europejskiego 
Danuta Jazłowiecka. 

- Kara należy się prze-
wodniczącemu Leszkowi Ko-
rzeniowskiemu za to jak po-
traktował naszego posła 
- uważa Stanisław Mróz, dzia-
łacz PO z Kędzierzyna-Koźla. 
Dlaczego? 

Otóż najpierw poseł Wę-
grzyn powiedział: - Coś mi 
kiedyś Andrzej Czuma wspo-
mniał -już tak żartobliwie po-
wiem - z gejami to dajmy so-
bie spokój, ale z lesbijkami... 
to chętnie bym popatrzył. 

Posła Węgrzyna 
bronią m.in. marszałek 

Schetyna, szef klubu PO 
Tomczykiewicz, wiceminister 
Jarmuziewicz i europosłanka 
Jazłowiecka 

A zaraz potem Leszek Ko-
rzeniowski skomentował: 
- Trzeba być k.. wa totalnym 
kretynem. I jeszcze się z tego 
głupek śmiał. 

Tymi słowami zajmie się 
ten sam sąd, który w ponie-
działek wyrzucił Roberta Wę-
grzyna z partii. Termin roz-
prawy na razie nie jest znany. 

Chudomięt i Mankiewicz bezrobotni? 
KADRY » Dwaj miejscy radni mogą stracić stołki prezesów spółek. 

Grzegorz Chudomięt i Grze-
gorz Mankiewicz zostaną od-
wołani ze stanowisk prezesów 
spółek AsterZAK i ChemZAK 
- zapowiedział prezes ZAK Je-
rzy Marciniak. 

- Wyniki finansowe tych 
spółek są złe i trudno honoro-
wać taką sytuację - uzasadnił. 
Obaj prezesi są zarazem miej-
skimi radnymi i liderami poli-

tycznymi. Chudomięt to były 
przewodniczący rady miasta 
i członek powiatowych władz 
Platformy Obywatelskiej, nato-
miast Mankiewicz jest prze-
wodniczącym SLD w Kędzie-
rzynie-Koźlu. 

Czy dla samych zaintereso-
wanych zapowiedź prezesa 
ZAK o ich zwolnieniu jest za-
skoczeniem? 

- Patrząc na wyniki finanso-
we ChemZAK za 2010 rok, 
a zakończyliśmy go stratą, za-
powiedź prezesa nie jest dla 
mnie zaskoczeniem - przyzna-
je Grzegorz Mankiewicz. - Wła-
ściciel, czyli ZAK S. A., ma peł-
ne prawo odwołać prezesa, 
poza tym z chwilą zatwierdze-
nia sprawozdania finansowego 
kończy mi się obecna kadencja. 

Zmiana prezesa spółki to jed-
no z podstawowych praw wła-
ściciela - dodaje. 

Podobnie wypowiada się 
Grzegorz Chudomięt. 

- Takie jest niepodważalne 
prawo właściciela AsterZAK-u, 
choć wcześniej, gdy powoływa-
no mnie na stanowisko, usły-
szałem zapewnienie, że podsta-
wowym celem spółki jest utrzy-

manie w dobrej kondycji insta-
lacji produkcyjnych ZAK, któ-
ry daje nam 90 procent zleceń, 
a zyski spółki powinny oscylo-
wać wokół zera - mówi Chudo-
mięt. - Wynik finansowy Aster-
ZAK-u był w 2010 roku najbli-
żej zera ze wszystkich spółek 
córek ZAK, a za styczeń i lu-
ty 2011 roku mamy całkiem 
niezły zysk - informuje. ELS 

http://www.tygodnik7dni.pl
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Fotokomórki nie będą liczyły 
pasażerów. Zrobią to kierowcy 
CIĄG DALSZY KONTROWERSJI WOKÓŁ MZK» Dyrektor przewoźnika chce kupić urządzenia liczące pasażerów. 

Ale urząd miasta nie przeznaczy na to pieniędzy. Szoferzy dalej będą jeździć z długopisami. 

LESZEK STAŃSKI 

Nie ustaje dyskusja na te-
mat liczenia pasażerów 
w miejskich autobusach. Przy-
pomnijmy kontrowersyjną de -
cyzję w tej sprawie podjął dy-
rektor MZK Antoni Capała, 
który nakazał szoferom noto-
wać każdego wsiadającego 
i wysiadającego pasażera 
na wszystkich przystankach. 
Policzenie osób korzystają-
cych z miejskich autobusów 
w Kędzierzynie Koźlu nakaza-
ła Unia Europejska, która sfi-
nansowała zakup 16 nowych 
wozów. 

Urzędnicy z kozielskiego magi-
stratu, którzy składali wniosek 
o dofinansowanie inwestycji 
tłumaczyli, że można spraw-
dzić frekwencję, przeliczając 
sprzedane bilety. Szef MZK 
Antoni Capała, uznał jednak, 
że będzie to pomiar niedokład-
ny, ponieważ nie uwzględni... 
gapowiczów. 

Gdy o sprawie zrobiło się 
bardzo głośno dyrektor Capa -
ła na łamach Nowej Gazety 
Lokalnej zapowiedział, że za-

» Antoni Capała chce zakupu urządzeń do liczenia pasażerów. 

stanawia się nad zamontowa-
niem urządzeń do liczenia pa-
sażerów. Tyle, że są one bar-
dzo drogie. Capała liczył, że 
kupi je urząd miasta. 

- Prezydent nie zdecyduje 
się na sfinansowanie takiego 
zakupu - poinformował An-
drzej Kopacki, rzecznik prezy-
denta Tomasza Wantuły. 

Kopacki dodaje, że liczenie 
tzw. „potokowości" prowadzo-
ne było głównie po to, aby po-
zyskać informacje niezbędne 
do opracowania nowego roz -
kładu jazdy, który zostanie 
wprowadzony od 10 kwietnia 
tego roku. 

- Daje bowiem precyzyjną 
odpowiedź na pytanie, jakie 

jest faktyczne obłożenie po-
szczególnych linii w określo -
nych porach dnia. Przy okazji 
cała ta operacja jest wykorzy-
stana w ramach projektu unij-
nego - zaznacza rzecznik pre-
zydenta. - Co istotne, nieosią -
gnięcie wskazanej we wniosku 
unijnym założonej liczby pasa-
żerów może skutkować zwro-

tem przyznanego dofinanso -
wania na zakup nowych auto-
busów dla MZK. 

Z wniosku złożonego w 2010 
roku wynika, że wskaźnik ten 
będzie szacowany na podsta -
wie danych finansowych 
MZK, w tym szczególnie 
sprzedaży biletów jednorazo -
wych oraz miesięcznych w ro -
ku 2011-2012. Jednak inne 
metody (bardziej dokładne) 
również mogą być wykorzy-
stane. 

Urzędnicy przyznają, że li-
czenie potokowości - które 
budzi tyle kontrowersji - jest 
faktycznie bardziej precyzyjne 
od liczby sprzedanych biletów, 
chociażby dlatego, że w Kę -
dzierzynie Koźlu jest około 
7 tysięcy osób uprawnionych 
do korzystania z bezpłatnych 
przejazdów komunikacją miej -
ską. 

- Jeśli do tego dorzucimy 
tzw. „gapowiczów" to faktycz-
nie okaże się, że pasażerów je -
żdżących autobusami jest 
znacznie więcej niż sprzeda-
nych biletów - dodaje rzecznik 
Andrzej Kopacki. 

Prąd i ciepło wyprodukują z gazu 
INWESTYCJA » ZAK chce budować elektrownię o mocy 110 lub 200 megawatów. Ostateczna decyzja w kwietniu. 

Działający obecnie na po -
trzeby ZAK zakład energe-
tyczny jest przestarzały i pil-
nie wymaga modernizacji. 
Firma analizuje obecnie kilka 
wariantów realizacji tego za-
dania. 

- Najbardziej prawdopo -
dobny wariant to budowa 
na terenie ZAK nowej elek-
trowni opalanej gazem - ujaw-
nia prezes Jerzy Marciniak, ale 

zastrzega że ostateczna decy-
zja jeszcze nie zapadła. 

- Możliwe, że podejmiemy 
ją w ciągu miesiąca - mówi 
Marciniak. 

Pod uwagę brana jest bu -
dowa elektrociepłowni o mo -
cy 110 megawatów, która 
oprócz prądu produkowałaby 
także parę wodną. Ta ostatnia 
jest niezbędna do procesów 
technologicznych chemiczne-

go potentata, ale jej nabywcą 
jest także miasto. Właśnie 
od rozmów z przedstawiciela-
mi gminy Kędzierzyn Koźle 
i określenia zapotrzebowania 
na parę dla miejskiej sieci 
ciepłowniczej zależy ostatecz -
na moc nowej elektrowni ga -
zowej. Możliwe, że będzie 
ona wynosić nawet 200 MW 
Decyzja w sprawie budowy 
ma zapaść niebawem, ale sa-

me prace ruszą najwcześniej 
w przyszłym roku. 

Wcześniej trzeba będzie 
utworzyć konsorcjum firm, 
które zajmą się inwestycją. Jej 
koszty mogą sięgnąć miliarda 
zł, ale ZAK pokryje tylko nie -
wielką część tego wydatku. 
Możliwe nawet, że obejdzie 
się bez angażowania funduszy 
firmy. Jak to możliwe? 

- Naszym wkładem będą 

tereny pod budowę oraz do-
tychczasowy zakład energe-
tyczny - tłumaczy prezes Mar-
ciniak. 

Nadwyżki produkowanej 
w ZAK energii elektrycznej 
będą sprzedawane do krajo -
wej sieci energetycznej. Budo-
wa elektrowni gazowej mogła-
by się zakończyć w 2014 roku 
- dwa lata po rozpoczęciu in -
westycji. ELS 

Będą szkolić 
przedstawicieli 
organizacji 
Rozporządzenie Ministra 
Pracy i Polityki Społecznej 
z 15 grudnia 2010 roku 
w sprawie wzoru ofert, 
umowy i sprawozdania 
z realizacji zadania pu-
blicznego będzie przed-
miotem szkolenia skiero-
wanego dla wszystkich or -
ganizacji pozarządowych 
działających na Opolsz-
czyźnie. 

Szkolenie zaplanowa -
no na 13 kwietnia 2011 ro-
ku w sali konferencyjnej 
Ostrówek Urzędu Mar-
szałkowskiego Wojewódz-
twa Opolskiego w godzi-
nach od 14:30 do 16:00. 
Program szkolenia obej -
muje tematy: Nowy wzór 
oferty; Ramowy wzór umo-
wy; Nowy wzór sprawoz-
dania; Procedura małych 
grantów. Zajęcia popro-
wadzi Artur Gluziński, któ-
ry zajmuje się zagadnienia -
mi współpracy administra -
cji publicznej z organizacja -
mi pozarządowymi. Artur 
Gluziński pracował w Mi-
nisterstwie Pracy i Polity-
ki Społecznej. Jest wykła-
dowcą akademickim i do-
świadczonym szkoleniow-
cem. 

Organizatorzy proszą 
o przesłanie zgłoszenia 
( f o r m u l a r z : 
www.umwo.opole.pl) do 11 
kwietnia 2011 r oku maiło -
wo na adres: i.podobin -
ska@umwo.opole.pl 

Przekaż procent 

Komesowi 

Stowarzyszenie Zespół 
Pieśni i Tańca „Komes" 
w Kędzierzynie Koźlu pro -
si o wsparcie finansowe, 
w postaci 1 procenta po-
datku dochodowego. Nu-
mer KRS 0000049736. 

Zespół Pieśni i Tańca 
„Komes" prowadzi działal-
ność kulturalną i arty-
styczną od 1982 roku. Jest 
laureatem wielu prestiżo-
wych nagród w kraju 
i za granicą. 

http://www.umwo.opole.pl
mailto:ska@umwo.opole.pl
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Rusza Narodowy Spis 
Powszechny 2011 

Gminne Biuro Spisowe 
w Kędzierzynie-Koźlu infor-
muje, że Narodowy Spis Po-
wszechny Ludności i Miesz-
kań będzie przeprowadzony 
na terytorium Polski 
w dniach od 1 kwietnia do 30 
czerwca 2011 roku. 

Informacje będą zbierane 
według stanu na dzień 31 
marca 2011 roku godzi-
na 24:00 z zastosowaniem na-
stępujących metod: 
1. samospis internetowy 
- trwa w dniach od 1 kwiet-
nia do 16 czerwca 2011 roku. 
2. wywiad telefoniczny prze-
prowadzony przez ankietera 
statystycznego - trwa 
w dniach od 8 kwietnia do 30 
czerwca 2011 roku. 
3. wywiad przeprowadzony 
przez rachmistrza spisowego 

z wykorzystaniem przeno-
śnego urządzenia elektro-
nicznego - trwa w dniach od 8 
kwietnia do 30 czerwca 2011 
roku. 

Obowiązek udziału w NSP 
2011 oraz udzielania ścisłych, 
wyczerpujących i zgodnych 
z prawdą odpowiedzi na za-
dawane przez ankieterów 
i rachmistrzów pytania wyni-
ka z ustawy o Narodowym 
Spisie Powszechnym Ludno-
ści i Mieszkań w 2011 roku. 
Odmowa udziału w spisie 
oraz udzielanie odpowiedzi 
niezgodnych ze stanem fak-
tycznym zagrożona jest karą 
grzywny Samospis interneto-
wy jest dostępny 24 godziny 
na dobę, na stronach: 
http://www.spis.gov.pl lub 
http://www.stat.gov.pl. 

Namaluj kredkami naszą 
piękną Opolszczyzną 

Kredkami, mazakami, 
czy farbami - w ten spo-
sób uczniowie opolskich 
szkół podstawowych ma-
ją za zadanie przedsta-
wić Opolszczyznę w Unii 
Europejskiej. Praca po-
winna dotyczyć specyfiki 
regionu. Może przedsta-
wiać cokolwiek, co wyró-
żnia Opolszczyznę spo-
śród innych województw 
(stroje, zwyczaje, kultu-
rę). 

Komisja oceni estety-
kę wykonania pracy, po-
mysłowość oraz umiejęt-
ność ukazania wiedzy 
na temat specyfiki regio-
nu w swojej pracy, a naj-
lepsza, prócz atrakcyj-
nych nagród dla jej au-
tora, otrzyma także 

miejsce w ogólnopolskim 
kalendarzu europej-
skim. Konkurs „Zjedno-
czona w różnorodności, 
czyli mój region w Unii 
Europejskiej" organizo-
wany jest przez Punkt 
informacyjny Europę Di-
rect-Opole. Rysunki 
i malunki należy przesy-
łać drogą pocztową (Eu-
ropę Direct- Opole, ulica 
Spychalskiego la , 45-
716 Opole) między 1 
kwietnia a 31 maja 2011 
roku. 

Regulamin konkursu 
oraz formularz zgłoszenio-
wy znajdują się na stronie 
i n t e r n e t o w e j : 
http://www.europe-di-
r e c t . o c r g . o p o l -
skie.pl/?p=art&id=528 

Platforma jest kobietą... 

Informator Samorządowy 
P u b l i k a c j a s f i n a n s o w a n a p r z e z U r z ą d M i a s t a K ę d z i e r z y n a - K o ź I a 

: « 

Debatowali na temat ochrony 
Władze Kędzierzyna-Koźla, 25 marca 2011 roku, spotkały się z zarządami rad osiedli: Kłodnica, 

Trzy przedstawicielki płci pięknej i tylko jeden mężczyzna mają reprezentować kędzie-

rzyńsko-koziekską PO w nadchodzących wyborach parlamentarnych. 

Taką decyzję podjęła rada 
powiatowa partii podczas 
ostatniego posiedzenia. Zgod-
nie z oczekiwaniami najwięk-
sze poparcie działaczy uzyskał 
poseł Robert Węgrzyn. O tym, 
czy będzie on kandydował 
zdecydują jednak wydarzenia 
najbliższych tygodni: krajowy 
sąd koleżeński i centralne 
władze partii, które będą za-
twierdzały listy wyborcze 
(o sytuacji posła Węgrzy-

na w PO szerzej piszemy 
na str. 4). 

Oprócz niego rekomenda-
cję otrzymały trzy panie. 
Do Sejmu mają kandydować 
Ewa Pisarzewska i Olga Chu-
domięt. Pierwsza jest wielolet-
nią działaczką PO, a druga 
przedstawicielką młodego po-
kolenia, która politycznie de-
biutowała w jesiennych wybo-
rach do sejmiku wojewódz-
twa. Panna Olga jest córką in-

nego znanego działacza PO, 
Grzegorza Chudomięta. 

Powiatowe władze Platformy 
przedstawiły też swoją propozy-
cję w wyborach do Senatu RP 
Działacze z Kędzierzyna-
-Koźla chcieliby w tej roli wi-
dzieć inną długoletnią dzia-
łaczkę partii, Bożenę Wolań-
ską, zawodowo związaną 
zZAK. 

Ma ona jednak niewielkie 

szanse na kandydowanie, 
gdyż w tym roku wybory do 
Senatu odbędą się w oparciu 
o okręgi jednomandatowe. 
Nasze miasto jest w okręgu 
obejmującym także powiaty 
głubczycki, strzelecki i krap-
kowicki. Najbardziej prawdo-
podobnym kandydatem PO 
na tym terenie wydaje się 
obecny senator, prof. Piotr 
Wach. 

ELS 

Koźle Rogi, Stare Miasto, Zachód, Południe i Pogorzelec w sprawie ochrony przeciwpowodziowej. 
W spotkaniu zainicjowa-

nym przez mieszkańców, 
a prowadzonym przez przed-
stawiciela RO Zachód, Stani-
sława Mroza uczestniczyli: za-
stępca prezydenta miasta, Ar-
tur Widłak, wicestarosta po-
wiatu kędzierzyńsko-koziel-
skiego Małgorzata Tudaj oraz 
przewodnicząca Rady Miasta 
Kędzierzyn-Koźle Elżbieta 
Czeczot. Przewodniczący Ra-
dy Osiedla Kłodnica, Wiesław 
Księski z zadowoleniem przy-
jął informację o modernizacji 
wału Kanału Kłodnickiego 
(na odcinku ul. Szymanow-
skiego), który podczas powodzi 
w maju 2010 roku został po-
ważnie osłabiony i tylko dzię-
ki wysiłkowi służb ratowni-
czych i mieszkańców Kłodni-
cy nie doszło do jego rozmycia. 

Przedstawiciele kozielskich 
osiedli przypomnieli, że naj-
większym zagrożeniem są 
w tej chwili wody Odry, które 
wlewają się do miasta od stro-

» W spotkaniu uczestniczyli m.in.: Artur Widłak (od prawej), 
Stanisław Mróz, Elżbieta Czeczot i Małgorzata Tudaj. 

ny niezabezpieczonej przed po-
wodzią gminy Cisek. Henryk 
Ligęza, kierownik krapkowic-
kiego Oddziału Wojewódzkie-
go Zarządu Melioracji i Urzą-
dzeń Wodnych w Opolu poin-
formował, że chodzi o 400-me-

trowy, brakujący odcinek wa-
łów w gminie Cisek. Prace na 
wspomnianym odcinku już 
trwają i mają się zakończyć 
w 2014 lub 2015 roku. Uczest-
nicy dyskusji przekonywali, iż 
sama budowa i podnoszenie 

korony wałów nie rozwiążą 
wszystkich problemów. Stąd 
tak ważna z ich punktu widze-
nia jest budowa zbiorników re-
tencyjnych (szczególnie zbior-
nika Racibórz Dolny) oraz po-
lderów. Kanałem ulgi w przy-
padku naszego miasta mogła-
by być naturalna dolina (pra-
dawne koryto Odry) znajdują-
ce się na pograniczu Koźla 
i Większyc z ujściem w rejonie 
Januszkowie. Przeszkodą 
w tym przypadku są ogromne 
koszty tej inwestycji. Uczestni-
cy debaty zaznaczyli, że kluczo-
wa dla Koźla okazuje się budo-
wa wysokowydajnych prze-
pompowni w trzech newral-
gicznych punktach, a w szcze-
gólności przy ujściu Linety 
do Odry, gdzie podczas powo-
dzi woda ulega spiętrzeniu 
i zalewa miasto. Henryk Ligę-
za wyjaśnił, iż do końca tego 
miesiąca będzie wiadomo, czy 
na budowę wspomnianych 
przepompowni znajdą się nie-
zbędne fundusze. 

http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.spis.gov.pl
http://www.stat.gov.pl
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Światła w Kłodnicy zadziałają 
jak trzeba dopiero w maju 

KOSZMAR KIEROWCÓW » Nawet dziesięć minut trzeba teraz czekać na zmianę światła z czerwonego na zielone. Wszystko 

dlatego, że zatarło się oznakowanie na asfalcie, a jego odtworzenie zajmie drogowcom ponad miesiąc! 

LESZEK STAŃSKI 

Myślałem, że zwariuję. 
Podjechałem na skrzyżowa-
nie w centrum Kłodnicy od 
strony Januszkowic, staną-
łem na czerwonym świetle, 
a ono nie zmieniało się przez 
osiem minut! W końcu ruszy-
łem wbrew sygnalizacji - opo-
wiada Janusz Smykalla, kie-
rowca srebrnego seata. - Tam 
na okrągło jest czerwone 
i tworzą się wielkie korki. 
Niech ktoś wreszcie coś z tym 
zrobi! 

Sprawdziliśmy. Światła 
rzeczywiście działają wadli-
wie. Raz zamontowany na 
skrzyżowaniu czujnik włącza 
zielone i rozładowuje kolejkę 
aut, a innym razem światła 
nie zmieniają się nawet 
przez 10 minut. 

-Wszystko dlatego, że za-
tarła się namalowana na as-
falcie linia oznaczająca miej-
sce zatrzymania się samocho-
dów, gdy jest czerwone świa-
tło. Z tego powodu czujnik re-
gulujący sygnalizację działa 
nieprawidłowo - tłumaczy Ja-
rosław Chaliński z Zarządu 

» Kierowcy klną i pomstują przez brak jednej linii na asfalcie. Ale na jej wymalowanie trzeba rozpisać 
przetarg. Ciekawe, jakie będą tłumaczenia, jeśli przez brak linii dojdzie tu do wypadku 

Marian Pastyk, kierowca: 
- Skoro wymalowanie 
kreski na asfalcie trwa 

u nas ponad miesiąc, nie może 
dziwić żółwie tempo remontów 
dróg i budowy autostrad 

Dróg Wojewódzkich, odpo-
wiedzialny za stan technicz-
ny skrzyżowania. - Kierowcy 
sugerują się linią nieaktualną, 
znajdującą się w miejscu nie-
odpowiednim dla czujnika. 
Wydawać by się mogło, że 
sprawa jest prosta - wystar-
czy wysłać ekipę, która nama-

luje linię we właściwym miej-
scu. 

- Będzie to możliwe... do-
piero w maju, ponieważ teraz 
nie ma nawet rozpisanego 
przetargu na tego typu re-
monty - rozkłada ręce Chaliń-
ski. Kierowcy muszą uzbroić 
się w cierpliwość - radzi 
urzędnik. 

Wspomniany przetarg 
trzeba dopiero rozpisać, po-
nieważ Zarząd Dróg Woje-
wódzkich zaledwie od 8 mar-
ca administruje skrzyżowa-
niem w Kłodnicy. 

Jedyne pocieszenie, że sa-
ma sygnalizacja świetlna 
działa prawidłowo. Zostało 
to sprawdzone po oddaniu 
kozielskiego mostu do użytku, 
gdy było wiadomo, że ruch 
na skrzyżowaniu w Kłodnicy 
ponownie się nasili. 

- Skoro wymalowanie kre-
ski trwa u nas ponad miesiąc, 
to już wcale nie dziwi mnie 
żółwie tempo remontów dróg 
i budowy autostrad - ironizu-
je Marian Pastyk, kierowca 
ciężarówki, którego na fe-
ralnym skrzyżowaniu spo-
tkaliśmy w środę po południu. 

Biegacze dystansowi już wystartowali 
PO LEPSZE WYNIKI» Oni zaczęli już przygotowania do startu w Maratonie Odrzańskim. 

Pięciu śmiałków z okolic 
Kędzierzyna-Koźla wystarto-
wało 26 marca 2011 roku 
w XII Półmaratonie dookoła 
Jeziora Żywieckiego. W impre-
zie wzięło udział około 700 
osób. 

- Zdecydowałam się starto-
wać z powodu malowniczych 
zakątków oraz widoków na Je-
zioro Żywieckie. To także mój 
debiut i jednocześnie przygo-
towania do startu w XV Mara-

tonie Odrzańskim, który odbę-
dzie się w październiku w Kę-
dzierzynie-Koźlu. Pokonałam 
dystans 21 kilometrów i nie 
byłam ostatnia. To mnie bar-
dzo zmotywowało, ponieważ 
biegam dopiero od dwóch se-
zonów - powiedziała na mecie 
Jolanta Chyłek, nauczycielka 
z przedszkola nr 24 w Kędzie-
rzynie-Koźlu, która ukończyła 
bieg z wynikiem 2 godzin i 22 
minut. 

W biegu wzięli udział rów-
nież Anna Orian ze Zdzieszo-
wic, która poprawiła swój 
czas na tej trasie o 10 minut 
(z dwóch godzin na 1:50); 
Czerwiński Eugeniusz (Oleśni-
ca) z czasem na mecie 1 go-
dzina 45 minut oraz Kędzie-
rzynianin Bogdan Bauer z cza-
sem 1 godzina 56 minut. Naj-
lepszym zawodnikiem repre-
zentujących nasze miasto był 
Piotr Orian, który ukończył 

bieg z czasem 1 godzina i 32 
minut. 

- Od chwili, gdy marzenie 
o przywróceniu Maratonu Od-
rzańskiego stało się realnym, 
rozpoczęliśmy serię przygoto-
wań, właśnie od półmaratonu 
w Żywcu. Chcemy tym sa-
mym zmotywować tych za-
wodników, którzy zaprzestali 
biegania lub jeszcze nie star-
towali w zawodach. W sobo-
tę (2 kwietnia 2011 roku), 

o godzinie 15:00, w kawiarni 
Krytej Pływalni przy alei Ja-
na Pawła II w Kędzierzynie, 
odbędzie się spotkanie robo-
cze połączone z projekcją fil-
mu archiwalnego o naszym 
maratonie. Chcemy wyłapać 
kolejnych zapaleńców, aby 
odtworzyć maraton jako nasze 
wspólne dzieło - mówi współ-
organizator Maratonu Od-
rzańskiego Piotr Orian. 

MAN 

Konferencja na 
temat Prezydencji 
w UE dla uczniów 
W okresie od 1 lipca 2011 
do 31 grudnia 2011 Polska 
będzie miała okazję po raz 
pierwszy odkąd weszła 
do Unii Europejskiej spra-
wować Prezydencję. To 
wielka szansa dla naszego 
kraju, ale również ogrom-
ne wyzwanie. Polskie prze-
wodnictwo w Radzie Unii 
Europejskiej to temat prze-
wodni tegorocznej polskiej 
polityki zagranicznej, gdyż 
od powodzenia tego wiel-
kiego przedsięwzięcia za-
leży wizerunek państwa 
nie tylko w Europie, ale też 
na świecie. W związku 
z objęciem przewodnic-
twa Fundacja Rozwoju Ślą-
ska oraz Wspierania Inicja-
tyw Lokalnych w ramach 
projektu „Prezydencja 
na miarę Europy" organi-
zuje konferencję pod na-
zwą:, „Co z tą Prezyden-
cją?". 

Konferencja odbędzie 
się 15 kwietnia 2011 roku 
o godzinie 10:00 w Cen-
trum Szkoleniowo - Konfe-
rencyjnym Urzędu Mar-
szałkowskiego Wojewódz-
twa Opolskiego „Ostró-
wek". Spotkanie przezna-
czone jest dla uczniów 
szkół ponadgimnazjalnych 
z całego województwa 
opolskiego. Bardzo mile 
widziani będą przedstawi-
ciele Szkolnych Klubów 
Europejskich oraz osoby 
zainteresowane tematyką 
Unii Europejskiej. 

Wybory do Izby 
Rolniczej w Opolu 
W niedzielę 3 kwietnia 
2011 roku odbędą się wy-
bory do Izby Rolniczej 
w Opolu. Wybory przepro-
wadzone zostaną w lokalu 
wyborczym umiejscowio-
nym w Urzędzie Gminy Ci-
sek przy ulicy Planetorza 52 
w sali nr 17 na parterze. 
Wyboru delegatów można 
dokonać w godzinach od 
8:00 do 18:00. Rolnicy gmi-
ny Cisek mogą oddać głos 
na Rajmunda Bulika oraz 
Jana Dambonia. 

Spróbuj swoich 
sił w konkursie 

Parafia św. Piusa X i św. 
Marii Goretti w Blachow-
ni zaprasza do udziału 
dzieci i całe rodziny, w pią-
tej edycji konkursu na naj-
ładniejszą Palmę Wielka-
nocną. 

Rozstrzygnięcie kon-
kursu odbędzie się w Nie-
dzielę Palmową (17 kwiet-
nia 2011 roku) na Mszy 
św. z procesją z palmami 
o godzinie 11:30. Z Palmą 
należy przybyć na godzi-
nę 11:15 na taras przy ko-
ściele. 
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Nadszedł czas na dobry 
klimat w powiecie 
W TROSCE O MIESZKAŃCÓW » Starostwo w Kędzierzynie-Koźlu jest 
jednym ze stu samorządów, które znalazło się na liście uczestników 
projektu współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej. 

» Wzrastająca ilość ludzi zmusiła władze Amsterdamu do kreatywno-
ści i zamiast umacniać zapory, zaczęto budować domy na wodzie. 

„Dobry klimat dla Powia-
tów" jest pierwszym w Pol-
sce projektem informacyjno 
- promocyjnym z unijnego 
parytetu LIFE+ skierowane-
go do powiatów. 

- Uczestnictwo w projekcie 
pomoże w istotny sposób 
w przygotowaniu się do ko-
rzystania ze środków UE 
na lata 2014-2020, gdyż 
ochrona klimatu i adaptacja 
do jego zmieniających wa-
runków będą kluczowym za-
gadaniem nowej perspek-
tywy finansowej Wspólnoty 
- wyjaśnia wicestarosta po-
wiatu Małgorzata Tudaj. 

- Przystępując do niego, 
Powiat będzie miał możli-
wość zdiagnozowania stanu 

ochrony klimatu na swoim 
terytorium lub w mieście 
będącym siedzibą powiatu. 
Działania edukacyjne po-
mogą mieszkańcom zrozu-
mieć problematykę zmian 
klimatu - zaznacza Wojciech 
Szymalski, koordynator pro-
jektu. 

Rosnąca liczba katakli-
zmów naturalnych takich 
jak: powodzie, susze czy 
huragany, czy nagłe fale 
ciepła albo zimna nawie-
dzają już niektóre regiony 
Polski cyklicznie. Zjawiska 
te wyraźnie nasilają się, 
stwarzając zagrożenie dla 
zdrowia i życia ludzi oraz 
gospodarki. 

MAN 

Wreszcie będziemy 
odchodzić z godnością 

Na osiedlu Azoty 
znaleziono niewybuch 

SŁUŻBA ZDROWIA >> Hospicjum w Kędzierzynie-Koźlu to konieczność - uważa prezydent Tomasz 

Wantuła. Za jego słowami idą czyny. Placówka może powstać już w przyszłym roku. 

SĄ NADAL NIEBEZPIECZNE » W niedzielę, 27 marca 2011 roku, poli-
cjanci z Komendy Powiatowej Policji w Kędzierzynie-Koźlu otrzyma-
li zgłoszenie, o znalezieniu niewybuchu przy ulicy Grabskiego. 

» Pocisk artyleryjski leżał niedaleko osiedla mieszkaniowego. 

Pocisk prawdopodobnie 
został przyniesiony z pobli-
skiego lasu, w którym do dzi-
siaj można znaleźć pozostało-
ści z II wojny światowej. Nie-
wybuch został zabezpieczony 
przez patrol policji i w ponie-
działek (28 marca) wywie-
ziony przez saperów na poli-
gon, i zdetonowany. 

- Lasy wokół Kędzierzyna-
-Koźla, a szczególnie w pobli-
żu Azotów, są pełne poci-
sków. Znajdowałem je gdy 
byłem jeszcze chłopcem, ale 

nigdy ich nie podnosiłem i nie 
przynosiłem ich do domu 
- mówi 67-letni Mirosław 
Ptak, mieszkaniec osiedla, 
który obserwował akcję sape-
rów. 

Zjawisko „wychodzenia" nie-
wypałów na powierzchnię zie-
mi powtarza się po każdej zi-
mie. Na powierzchni gleby 
można znaleźć wtedy wszyst-
ko, co zostało wcześniej zako-
pane, nawet wiele lat temu. 

MAN 

LESZEK STAŃSKI 

- Determinacja rady mia-
sta, prezydenta i władz powia-
tu daje realną nadzieję, że ho-
spicjum w Kędzierzynie-Koźlu 
powstanie już w przyszłym 
roku - uważa dr Rafał Olejnik, 
przewodniczący komisji zdro-
wia w radzie miasta. 

W poprzedniej kadencji ra-
dy oficjalnie wszyscy włącznie 
z prezydentem Wiesławem 
Fąfarą byli „za" powołaniem 
hospicjum, ale do tego nie 
doszło. Teraz ma być zupełnie 
inaczej. 

W kierowanej przez dr. 
Olejnika komisji zdrowia rady 
miasta już zapadła decyzja, że 
powiat, ZOZ i gmina pod pa -
tronatem prezydenta Tomasza 
Wantuły powinny stworzyć 
grupę roboczą celem dokona-
nia wstępnych ustaleń na te -
mat warunków utworzenia 
hospicjum. 

- Budynek jest i czeka - za-
deklarowała wicestarosta Mał-
gorzata Tudaj. Przypomnijmy, 
że przez ostatnie lata o poro -
zumienie między miastem 
a powiatem w najdrobniej-

» Radny Rafał Olejnik pokazuje koncepcję budynku przyszłego 
hospicjum przy ul. Judyma. 

Miasto, powiat i ZOZ chcą, 
żeby placówka zaczęłą 

działalność już w przyszłym roku. 
Decyzja jest w rękach NFZ 

szej sprawie było bardzo trud-
no ze względu na złe relacje 
między poprzednim prezy-
dentem Fąfarą a starostą. Te-
raz ma być zupełnie inaczej. 
W skład grupy roboczej 
na rzecz hospicjum mają 
wchodzić m.in. starosta Józef 
Gisman, dyrektor ZOZu Da-
riusz Szymański, szefowie ko-
misji zdrowia rad powiatu 
i gminy a także przedstawicie-
le stowarzyszenia Spóźnieni, 
które od kilku lat zabiega 
o utworzenie hospicjum w Kę -
dzierzynie-Koźlu. 

- Musimy ustalić możliwo-
ści pozyskania kontraktu 
z NFZ. Jest też koncepcja po-
zyskania do projektu wójtów 
okolicznych gmin, a także 
ościennych powiatów - mówi 
Rafał Olejnik. 

Odpowiedź NFZ odnośnie 
możliwości zawarcia kontrak-
tu na finansowanie hospicjum 
spodziewana jest za około dwa 
miesiące. Wszyscy zaintereso-
wani powstaniem placówki 
zapowiadają energiczne dzia-
łania, gdyż to jedyna szansa, by 
hospicjum rozpoczęło swoją 
misję już w przyszłym roku. 

http://www.tygodnik7dni.pl
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Budynek runął, 
aż zatrzęsła się ziemia 
KATASTROFA BUDOWLANA W KOŹLU » Zawaliła się kamienica przy ulicy Poniatowskiego. Dach 

i strop runęły do środka. Na szczęście obyło się bez ofiar w ludziach. 

LESZEK STAŃSKI 

Usłyszeliśmy przeraźliwy 
huk. Nie wiedzieliśmy co się 
dzieje - mówią mieszkańcy 
Koźla, którzy widzieli kata-
strofę. - Myśleliśmy że do-
szło do wybuchu gazu. Lu-
dzie byli przerażeni. 

Do wypadku doszło w po-
niedziałek około godziny 
16.30. Zawalił się jeden ze 
stropów kamienicy. Zaraz 
po tym runął kolejny a także 
dach budynku. Mieszkańcy 
tak relacjonują te wydarzenia: 
- Czuliśmy że zatrzęsła się 
ziemia. Ktoś krzyknął, że tam 
mogli być jacyś ludzie, inni 
chwycili za telefony komórko-
we, by zadzwonić na straż. 

Służby natychmiast pojawi-
ły się na miejscu katastrofy. 
Szybko okazało się jednak, 
że wewnątrz nikogo nie by-
ło. Kamienica od dawna by-
ła bowiem opuszczona, 
z uwagi na jej fatalny stan 
techniczny. Ze względów 
bezpieczeństwa zamknięto 
jednak całą ulicę Poniatow-
skiego, a także sklepy i inne 
placówki tam działające. 

W ścianie budynku 
tkwiła kula armatnia, 

jakimi w 1807 roku 
bombardowano Koźle 

Potem do pracy przystąpi-
li inspektorzy z nadzoru bu-
dowlanego. Okazało się, że 
wewnątrz pozostały jedynie 
kominy. To one stanowią te-
raz największe zagrożenie, 
bo w każdej chwili mogą 
runąć. Nadzór budowlany 
wezwał do siebie właścicie-
la kamienicy i nakazał mu 
ich zabezpieczenie. Prywat-
ny właściciel zapowiedział, 
że to zrobi. 

Wszystko wskazuje na to, 
że nie grozi zawaleniem fronto-
wa ściana budynku, jedyna, 
która pozostała. Dla bezpie-
czeństwa teren wokół niej 
został jednak ogrodzony ta-
śmą. Strażnicy miejscy pilno-
wali, żeby nikt obcy tam nie 
chodził. 

Zabytkowa kamienica 
przed laty była perełką Koź-
la. Ciekawostką jest fakt, że 
w jej ścianie tkwi kula armat-
nia, jakimi w 1807 roku 
bombardowano Koźle. 

- Kula trafiła 200 lat temu, 
a budynek zawalił się dopie-
ro teraz. Znaczy to, że i tak 
był solidny - uśmiechają się 
teraz mieszkańcy Koźla. 

Chcieli pociąć bramkę do gry 
Pomysłowość złomiarzy z Kędzierzyna-Koźla nie zna granic. 

Kolejną udaną akcję mo-
gą zapisać na swoim koncie 
strażnicy miejscy z Kędzie-
rzyna-Koźla. Tym razem za-
trzymali złomiarzy, którzy 
za cel obrali sobie metalową 
bramkę do gry w piłkę no-
żną. Do zdarzenia doszło 
w 21 marca 2011 roku oko-
ło godziny 12:00. 

- Straż Miejska otrzyma-
ła zgłoszenie o dwóch mę-

żczyznach, którzy na boisku 
za halą targową Manhattan 
(przy alei Jana Pawła II) usi-
łowali za pomocą narzędzi 
zdemontować bramkę 
do piłki nożnej - mówi ko-
mendant Straży Miejskiej 
Mirosław Dąbrowski. 

Patrol Straży Miejskiej 
po zgłoszeniu kradzieży 
przez jednego ze świadków, 

natychmiast dotarł na boisko 
i przyłapał sprawców na go-
rącym uczynku. 

- Zatrzymani to dwaj 
mieszkańcy naszego miasta 
w wieku 41 i 20 lat. Mę-
żczyźni przy pomocy brzesz-
czotu chcieli pociąć ramę 
bramki na mniejsze elemen-
ty. Obu sprawców wylegity-
mowano i oddano w ręce po-
licji - dodaje komendant. 

Teren na którym znajdu-
je się boisko jest podzielony 
na mniejsze działki i należy 
do wielu właścicieli. 

- Postaramy się odnaleźć 
zarządców terenu, aby go 
zabezpieczyli. Bramka w tym 
stanie stwarza niebezpie-
czeństwo dla grającej tam 
młodzieży - podkreśla Miro-
sław Dąbrowski. 

ELS 

Zmiany konieczne od zaraz 
Starosta rozmawiał w Warszawie o sprawach, kluczowych dla funkcjonowania powiatu 

Starosta Powiatu Kędzie-
rzyńsko -Kozielskiego Józef Gi-
sman wziął udział w XIV Zgro-
madzeniu Ogólnym Związku 
Powiatów Polskich, które od-
było się w Warszawie. Podczas 
obrad z udziałem ministrów 
- gospodarki Waldemara Paw-
laka oraz rolnictwa Marka 
Sawickiego - zajęto szereg 
stanowisk w kluczowych dla 
funkcjonowania powiatu spra-
wach. Jednym z poruszonych 
tematów, było zabezpieczenie 
powiatów przed powodziami. 

Z raportów Najwyższej 
Izby Kontroli wynika, że stra-
ty wyrządzane w Polsce przez 
powodzie stale się zwiększa-
ją. Instytucje i osoby odpowie-
dzialne za ochronę przeciwpo-
wodziową koncentrują się 
na postępowaniu awaryjnym, 
zaniedbując: zapobieganie 
i ochronę. Nadal nie są budo-
wane i konserwowane wały 
przeciwpowodziowe oraz 
zbiorniki retencyjne. Każda 
następna powódź może wy-
wołać jeszcze większe straty. 

Zgromadzenie Ogólne ZPP 
zaapelowało do Rządu Rze-
czypospolitej Polskiej o za-
bezpieczenie niezbędnych 
środków oraz natychmiastowe 
podjęcie prac w zakresie bu-
dowy nowych oraz konserwa-
cję i utrzymanie istniejących 
urządzeń ochrony przeciw-
powodziowej, w obrębie głów-
nych rzek Polski i ich dopły-
wów. W szczególności we-
zwano do realizacji rządowe-
go programu Odra 2006, 
z uwzględnieniem wykorzy-

stania funduszy Unii Europej -
skiej. Zawnioskowano także 
o podjęcie prac legislacyjnych 
idących w kierunku zmian 
przepisów, dla skuteczniej-
szego zarządzania i szybszej 
realizacji zadań inwestycyj-
nych i utrzymaniowych na cie-
kach wodnych, z uwzględ-
nieniem wywłaszczeń pod in-
westycje przeciwpowodzio-
we oraz zmianę zasad finan-
sowania melioracji podsta-
wowej. 

MAN 

Ruszył I Powiatowy 
Przegląd Teatralny 

Na 1 kwietnia 2011 roku 
w Domu Kultury „Chemik" 
zaplanowano I Powiatowy 
Przegląd Teatralny „Debiut" 
organizowany przez Publicz-
ną Szkołę Podstawową nr 9 
w Kędzierzynie-Koźlu. Prze-
gląd został objęty patronatem 
Starosty Powiatu Kędzierzyń-
sko-Kozielskiego. Na scenie 
wystąpią grupy teatralne 

z e szkół: PSP nr 9 (FLUG, 
BOA, Gwiazdy Gagarina i Kra-
ina Ludków), PSP nr 5, PSP 
Większyce, PSP nr 20, ZSM 
NR 4 (MINKI), PSP w Starym 
Koźlu, PSP nr 11 (POMYŁKA), 
oraz PSP w Dziergowicach. 

Koordynatorkami projektu 
są Kinga Wróbel i Aleksandra 
Pasoń. 

MAN 
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To nie jedyny most w powie-
cie kędzierzyńsko-koziel-
skim, którego stan 
techniczny pozostawia wiele 
do życzenia. Najgorzej wy-
gląda sytuacja na drewnianej 
przeprawie łączącej Cisek 
z Bierawą. Niedawno 
przeszła ona remont, 
wymieniono m. in. deski 
w nawierzchni, a także 
drewniany podkład. Mimo 
to jeździć po niej mogą 
tylko samochody osobowe 
o masie dopuszczalnej 
do 3,5 tony. 

To jest wystawa 
warta obejrzenia 
W Galerii Sztuk Wszela-
kich Miejskiego Ośrodka 
Kultury w Kędzierzynie-
-Koźlu, 1 kwietnia 2011 ro-
ku, o godzinie 18:00, roz-
pocznie się wystawa prac 
Marzeny i Kewina Skrze-
kut. Wystawa potrwa do 
30 kwietnia 2011 roku. 
Marzena Skrzekut ma 19 
lat i jest uczennicą liceum 
plastycznego w Opolu. Jej 
debiutujący na wystawie 
brat Kewin, ma lat 15. 

Największa inwestycja w zasięgu ręki 
DOBRA OFERTA» Podczas sesji Rady Powiatu na zaproszenie Piotra Jahna, gościł marszałek województwa Józef Sebesta. 

Marszałek omówił szcze-
góły związane z finansowa-
niem budowy nowego mostu 
pomiędzy Ciskiem a Bierawą. 
Kwota zagwarantowana na tę 
inwestycję pochodzi z budże-
tu państwa oraz unii i wyno-
si ponad 29 mln złotych. Bu-
dowla według szacunków ma 
pochłonąć 33 mln. Brakuje za-
tem ponad 4 mln złotych, 

których Powiat będzie musiał 
szukać. 

-Jeśli Powiat nie skorzysta 
z oferty, kolejna może się już 
nie nadarzyć - Zaznaczył Jó-
zef Sebesta. 

Oferta spotkała się z akcep-
tacją zebranych. 

- Przed nami największa 
inwestycja powiatowa, warta 

wiele milionów złotych, rozpo-
częcie budowy mostu będzie 
dla nas wszystkich chwilą hi-
storyczną - stwierdził starosta 
powiatu Józef Gisman. 

Przewodniczący rady Powia-
tu Piotr Jahn wystosował do 
gmin Bierawa, Cisek oraz 
sejmiku wojewódzkiego pi-
smo, w którym zaapelowano 

do poszczególnych samorzą-
dów o wsparcie finansowe. 
List (do wglądu na stronie in-
ternetowej: www.powiat.ke-
dzierzyn-kozle.pl) trafi do rąk 
przewodniczących wspomnia-
nych jednostek i będzie oma-
wiany podczas obrad. Działa-
nie to jest konieczne, szcze-
gólnie iż skromny budżet po-
wiatowy ze znalezieniem po-

nad 4 mln złotych będzie miał 
nie lada problem. Pewnym 
jest, że jeśli nie skorzystamy 
z tej okazji, zagwarantowane 
pieniądze zwyczajnie prze-
padną, skorzystają z nich in-
ne jednostki w kraju, a prio-
rytetowa dla powiatu inwesty-
cja oddali się znacząco w cza-
sie. 

MAN 

Spotkanie pn. 
EURO 2012 
- da nam kopa! 

O tym jak wykorzystać 
przyszłoroczne Mistrzo-
stwa Europy w piłce no-
żnej dla popularyzacji 
sportu wśród młodzieży 
dyskutować będą uczest-
nicy spotkania, które za-
planowano w Kluczborku 
w dniach 6-7 kwietnia 
2011 r oku. Inicjatorem 
spotkania jest Akademia 
Mistrzów Sportu - Mi-
strzów Życia (czyli stowa-
rzyszenie, które powstało 
jako pokłosie konkursu 
Mistrz Sportu - Mistrz Ży-
cia), a współorganizatora-
mi konferencji są: Mini-
sterstwo Sportu i Turysty-
ki oraz Urząd Marszał-
kowski Województwa 
Opolskiego. Patronat ho-
norowy objęli Poseł na 
Sejm RP Andrzej Buła, 
Marszałek Województwa 
Opolskiego Józef Sebesta 
oraz Burmistrz Kluczbor-
ka Jarosław Kielar. Spotka-
nie adresowane jest do 
działaczy sportowych, na-
uczycieli wychowania fi-
zycznego z województwa 
opolskiego oraz regionów 
ościennych. Organizato-
rzy zapewniają wszystkim 
uczestnikom informacje, 
które mogą być pomocne 
w działaniach na rzecz 
rozwoju kultury fizycznej. 
Liczą także na wzajemne 
poznanie się oraz inten-
sywną wymianę poglądów 

i doświadczeń. Koszt 
uczestnictwa wynosi 100 
złotych. 

Debatowali nad 
przyszłością 
Uczniowie I liceum Ogól-
nokształcącego imienia 
Henryka Sienkiewicza 
zorganizowało 23 mar-
ca 2011 roku Debatę 
Oxfordzką. Tematem de-
baty było „Czy wiązać 
przyszłość z Kędzierzy-
nem-Koźlem?". W dysku-
sji wziął udział prezydent 
Tomasz Wantuła, który od-
niósł się do wielu argu-
mentów oraz pytań sta-
wianych przez młodzież. 
Debata wykazała, że 
uczniowie wiążą z mia-
stem swoją przyszłość. 

Drugi most na Odrze też jest 
do remontu. Ale mamy czas 
Chodzi o przeprawę prowadzącą z Koźla-Portu na wyspę. Od dawna nie była ona remontowana i jest w nienajlep-

szym stanie technicznym. Urzędnicy uspokajają jednak, że na razie możemy jeździć po niej bezpiecznie. 

LESZEK STAŃSKI 

Kończy się właśnie re-
mont mostu im. Długosza, 
prowadzącego z wyspy 
do Koźla. W związku z nim 
mieszkańcy przez pół roku 
musieli korzystać z objaz-
dów, przez co tracili benzy-
nę i cenny czas. Teraz z nie-
pokojem spoglądają na są-
siednią przeprawę. 

- Jeśli drogowcy zechcą 
ją remontować, to znowu 
trzeba będzie sparaliżować 
miasto komunikacyjnie 
- obawiają się. 

Miejscy urzędnicy zapew-
niają jednak, że nie ma powo-
du do niepokoju. Most - jak 
zaznaczają - faktycznie nie 
jest w nienajlepszym stanie 
technicznym, ale nie ma 
konieczności pilnego re-
montu. 

-Jazda po nim nie zagra-
ża bezpieczeństwu kierow-
ców - zapewnia Marek Ma-
zurkiewicz z wydziału dróg 
w urzędzie miasta. 

Urzędnicy przyznają, że 
remont będzie potrzebny, 
ale nie w najbliższym czasie. 

» Drugi most choć niewyremontowany może jeszcze służyć kierowcom. 

Remont mógłby 
znów sparaliżować 

komunikację w mieście 
na pół roku 

Zresztą, póki co, i tak nie 
ma na to pieniędzy w kasie 
miasta. Renowacja przepra-
wy im. Długosza kosztowa-
ła ponad 5 milionów złotych. 

W przypadku drugiego mo-
stu kwota ta mogłaby być 
jeszcze większa, choćby dla-
tego, że jest on prawie dwa 
razy dłuższy. 

To, jak długo będzie on 
nadawał się do użytku bez 
konieczności remontu, zale-
żeć będzie m.in. od tego, czy 
kierowcy ciężarówek korzy-
stać będą z nowej obwodni-
cy południowej. Drogowcy 
zaznaczają, że to właśnie 
ciężkie pojazdy niszczą na-
wierzchnię i konstrukcję no-
śną mostu. 

http://www.tygodnik7dni.pl
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Trwa III edycja 
konkursu 
Polskiej Wsi 
Fundacja na rzecz Rozwo-
ju Polskiego Rolnictwa we 
współpracy z Wydawnic-
twem Naukowym Scholar 
ogłasza III edycję kon-
kursu „Polska wieś - dzie-
dzictwo i przyszłość". Pa-
tronat honorowy nad kon-
kursem objął Polski Komi-
tet ds. UNESCO. Celem 
konkursu jest promocja 
polskiego rolnictwa, pro-
blematyki związanej z ob-
szarami wiejskimi, dzie-
dzictwa kulturowego oraz 
wzbogacenie publicznej 
debaty na temat polskiej 
wsi. 

W ramach konkursu 
Kapituła oceni prace 
w dwóch kategoriach: 
1) Prace naukowe, popu-
larno-naukowe i inne nie-
należące do tych dwóch 
kategorii, ale prezentują-
ce szczególnie inspirujące 
i innowacyjne spojrzenie 
na problematykę rozwoju 
wsi; 
2) Prace prezentujące do-
robek kulturowy kraju i re-
gionu, opisujące inicjaty-
wy lokalne, dziedzictwo 
historyczne wsi (mono-
grafie wsi, archiwalne 
zbiory zdjęć stanowiące 
element dokumentacji, pa-
miętniki) oraz prace ilu-
strujące przykład sukcesu 
w rozwoju polskiej wsi. 

Termin nadsyłania prac 
mija 29 lipca 2011 roku. 
Regulamin znajduje się 
na stronie interneto-
wej: www. fdpa. org. pl 

Syreny zawyją 
nad miastem 
Testy kędzierzyrisko-ko-
zielskiego sytemu ostrze-
gania i alarmowana ludno-
ści będą przeprowadzane 
we wtorek (5 kwiet-
nia 2011 roku) w godzi-
nach od 9:00 do 15:00. 
Każda syrena alarmowa 
zostanie z osobna włączo-
na na 5 sekund w celu 
ustalenia jej sprawności. 
Dodatkowo z syren elek-
tronicznych będą ogłoszo-
ne 2 komunikaty o próbie 
systemu. 

Mniejszość 
dziękuje wójtowi 
Zarząd Mniejszości Nie-
mieckiej Koło Większyce 
dziękuje Urzędowi Gminy 
i Wójtowi Janowi Domko-
wi za opłacenie zakupu te-
lewizora. Telewizor bę-
dzie wykorzystywany 
przez wszystkich korzy-
stających z sali znajdującej 
się w Większycach przy 
ulicy Kozielskiej 5. Używa-
ny będzie również do krze-
wienia kultury regionu 
oraz podtrzymywania tra-
dycji społeczności nie-
mieckiej. 

Kolejne oferty powiatowych 
szkół średnich 
Absolwenci gimnazjów z Powiatu Kędzierzynsko-Kozielskiego mają 

do wyboru bogatą ofertę dalszego kształcenia się. 

A D A M LECIBIL 

Zespól Szkół Żeglugi Śródlądo-
wej, to elitarna szkoła, jed-
na z dwóch istniejących w Pol-
sce, której absolwenci są roz-
siani po całym świecie. 

Szkoła stawia na wysoką 
jakość kształcenia, która reali-
zowana jest w oparciu o Mię-
dzynarodową Konwencję 
Morską STCW oraz Certyfikat 
jakości ISO 9001:2008. 

Współpracuje z wieloma 
instytucjami, przedsiębiorca-
mi i organizacjami z kraju 
i zagranicy, którzy wspierają 
uczniów szkoły w odbywaniu 
praktyk, kursów i staży zawo-
dowych. Stawia na innowacje 
i rozwój wprowadzając do 
programów nauczania kom-
puterowe programy wspo-
magające projektowanie 
CAD/CAM. Pozyskuje środki 
unijne dzięki którym ucznio-
wie zdobywają nowe kwalifi-
kacje i uprawnienia zawodo-
we oraz uczestniczą w dodat-
kowych atrakcyjnych zaję-
ciach pozalekcyjnych z wyko-
rzystaniem nowoczesnych po-
mocy dydaktycznych. 

Zespół Szkół Żeglugi Śród-
lądowej w Kędzierzynie-Koź-

lu w ofercie kształcenia posia-
da następujące kierunki 
kształcenia. 

Technikum: Technik żeglugi 
śródlądowej; Technik infor-
matyk o specjalizacji: grafika 
i animacja komputerowa; ad-
ministracja sieciami kompute-
rowymi; Technik pojazdów 
samochodowych; Technik me-
chanik o specjalizacji: kompu-
terowe wspomaganie projek-
towania, Spawalnictwo. 

Zasadnicza szkoła zawodo-
wa: Mechanik pojazdów samo-
chodowych; Mechanik mon-
ter maszyn i urządzeń. 

Adres: Zespół Szkół Że-
glugi Śródlądowej im. Boha-
terów Westerplatte, 47-200 
Kędzierzyn-Koźle, ulica Bo-
haterów Westerplatte 1, 
t e l . : 7 7/4 0 6 1 6 5 0 , 
fax: 77/4061652, zeglu-
ga@poczta.onet.pl, http://ze-
gluga.edu.pl 

Zespół Szkół nr 3 imienia 
Mikołaja Reja w Kędzierzy-
nie-Koźlu (Sławięcicie) posia-
da Certyfikat Szkoły Przed-
siębiorczości, I miejsce 
w XXVI konfrontacjach te-
atralnych „Proscenium 

'10", II miejsce w Ogólnopol-
skim Konkursie Rachunko-
wości, I miejsce w Ogólno-
polskim Konkursie Staty-
stycznym, finalistka XIV Tur-
nieju Wiedzy i Umiejętności 
Handlowo-Menedżerskich, 
II miejsce w Ogólnopolskiej 
Olimpiadzie Zdrowego Stylu 
Życia. 

Zespół Szkół nr 3 w ofercie 
kształcenia posiada następu-
jące kierunki: 

Technikum: Technik ekono-
mista; Technik hotelarz; Tech-
nik spedytor; Technik obsługi 
turystycznej; Technik organi-
zacji reklamy; Technik kel-
ner. 

Liceum: Liceum ogólno-
kształcące-ogólne; Liceum 
ogólnokształcące - policyjne. 
Bezpłatne szkoły policealne dla 
dorosłych: Technik ekonomista; 
Technik handlowiec; Technik 
hotelarstwa; Technik obsługi 
turystycznej; Technik kelner; 
Technik organizacji reklamy; 
Technik spedytor; Technik ad-
ministracji; 

Technik rachunkowości; 
Technik prac biurowych. 

Szkoła prowadzi również 
zajęcia pozalekcyjne m.in.: 

» Uczniowie Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej podczas zajęć 
praktycznych na statku Sucharski. 

kółko teatralne, muzyczne, 
plastyczne, turystyczne, foto-
graficzne, klub przedsiębior-
czości i kółko ekonomiczne. 
Kontakt: Zespół Szkół nr 3, 
imienia Mikołaja Reja, 

tel. 77 483-49-93 www.sla-
wiecice.edu.pl. 

Dni otwarte szkoły odbędą 
się 15 kwietnia 2011 roku, 
w godzinach od 9:00 do 17:00. 

mailto:ga@poczta.onet.pl
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KWIECIEŃ POD ZNAKIEM TECHNIKI I TRADYCJI» Muzea z Krakowa i Opola 

połączyły siły i stworzyły interesują ofertę dzieci i młodzieży. 

Muzeum Inżynierii Miejskiej w Krakowie 
oraz Muzeum Śląska Opolskiego zapraszają 
dzieci i młodzież szkolną na wystawę interak-
tywną. 
Tematami wystawy będą: 
1. Elektryczność i magnetyzm, indukcja elek-
tromagnetyczna, przewodzenie prądu, źródła 
prądu; 
2. Hydrostatyka-prawo Pascala, prawo Archi-
medesa, naczynia połączone; 
3. Konstrukcja mostów-model mostu z przę-
słem łukowym; 
4. Ekologiczne sposoby wytwarzania energii 
elektrycznej-bateria słoneczna. 
Wystawa czynna będzie od 15 kwietnia do 21 

czerwca 2011 roku w gmachu głównym Mu-
zeum Śląska Opolskiego. 

W dniu 17 kwietnia 2011 roku, o godzi-
nie 12:00, odbędą się w Muzeum Śląska 
Opolskiego niedzielne warsztaty plastyczne dla 
dzieci pt. „Zróbmy coś z jajem". W pierwszej 
części zajęć Izabela Jasińska, etnograf z Dzia-
łu Edukacji Muzealnej opowie o historii i sym-
bolice wielkanocnego jajka. Druga część za-
jęć będzie miała charakter praktyczny. Uczest-
nicy warsztatów będą mogli własnoręcznie 
ozdobić jajo sposobem niekonwencjonalnym. 
Rezerwacje przyjmuje Dział Edukacji Muzeal-
nej pod numerem telefonu 774431761. 

» Mistrzostwa Polski 
dryland (konkurencje 
bezśnieźne) odbędą się 
2-3 kwietnia na boisku 
sportowym 
w Lubieszowie (gmina 
Bierawa). W programie: 
2 kwietnia, o godzinie 
11:00 start pierwszego 
zaprzęgu, o godzinie 
14:30 bieg integracyjny 
i bieg dla dzieci; 
3 kwietnia o godzinie 
10:00 start pierwszego 
zaprzęgu, o godzinie 
13:30 sztafety klubowe 
canicross, o godzinie 
15.30 zakończenie 
zawodów. 

» Na stronie internetowej www.klub.fm można kupić już bilety na występ Chóru Aleksandrowa, który 
odbędzie się w Hali Widowisko-Sportowej w Azotach, 17 października 2011 roku, o godzinie 19:00. 
Chór jest doskonale znany mieszkańcom Kędzierzyna-Koźla, ponieważ występował w naszym mie-
ście w tej samej hali 16 października 2007 roku. Jego występ został wtedy nagrodzony owacjami 
na stojąco. 

»III Ogólnopolska Akcja Krwiodawstwa „Motoserce - Krew Darem Życia", odbędzie się 16 kwietnia 2011 
roku, na parkingu przed pływalnią, o godzinie 12:00. W programie m. in.: Studio Piosenki i grupa tanecz-
na „SPIN" z Miejskiego Ośrodka Kultury, grupa taneczna „Flesz" z ODK RSM „Chemik", koncert „Gan-
gu Marcela" oraz „Manson Band". Ponadto: Klaun Dyzio, dobre jedzenie, atrakcje dla dzieci, przejażdżki 
na motorach. 

Chcemy aquaparku dużego i w centrum 
ZAPYTALIŚMY » Co mieszkańcy sądzą o powstaniu aquaparku w Kędzierzynie-Koźlu. 

Adrian 
Krupa 

Mam nadzieję, że będzie to 
park wodny który pomieści 
sporo ludzi. Bo jeśli zostanie 
wybrany jakiś wariant 
oszczędnościowy to szybko 
okaże się, że aąuapark jest ale 
tak jakby go nie było. Tak jak 
teraz jest z pływalnią. 

Dominika 
Bujacz 

Ewelina 
Latacz 

Cieszę się, że wreszcie są 
realne szanse na porządny 
park wodny. W tej chwili 
jedna tylko pływalnia nie 
jest w stanie zaspokoić 
potrzeb mieszkańców. 

Aąuapark jak najbardziej. 
Ale może bliżej centrum. Do 
Azotów to jest w sumie 
wyprawa, zwłaszcza jeśli 
ktoś musi jechać autobusem. 

http://www.klub.fm
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Wokół Koźla 

rozwijały się 

huty i fabryki 

Podczas, gdy w XVIII wie-
ku Koźle pogrążone było 
w zastoju gospodarczym, 
wokół miasta kwitł prze-
mysł ciężki. Przykładem są 
Ortowice, gdzie w 1746 
roku zbudowano piece 
do wytopu żelaza. Miej-
scowość nie była jednak 
jedną z pierwszych, ponie-
waż już w 1719 roku 
w Miedarach (Blachownia 
Śląska na wysokości ko-
ścioła) powstały piece hut-
nicze, w których rozpoczę-
to produkcję blachy. Wyso-
ki piec i walcownie istnia-
ły wtedy równolegle w Go-
szycach i Starej Kuźni. 
W Kotłarni, natomiast, 
od 1776 roku, znajdowała 
się mała walcownia i fa-
bryka łyżek. Pracowało 
w niej 21 pracowników, 
którzy produkowali oko-
ło 40000 tuzinów łyżek 
rocznie. Manufaktura nie 
ominęła również Pawłowi-
czek, gdzie rozwinął się 
prężny ośrodek garncar-
ski. W wielu innych miej-
scowościach istniały i po-
wstawały młyny oraz ce-
gielnie, mające przewa-
żnie zasięg lokalny. 

Kłodnica była 

pierwsza, wolna 

od pańszczyzny 

W powiecie kozielskim 
pierwszą miejscowością, 
która uwolniła się od 
pańszczyzny, była Kłodnica. 
Reformę zapoczątkował 
brak akceptacji chłopów 
wobec wyzysku oraz klęska 
Prus w latach w wojnie 
z Francją. Należy zazna-
czyć, że pod koniec XVIII 
wieku chłopi byli zobowią-
zani do odpracowania 
pańszczyzny (dzierżawy 
gruntu pod uprawę), nawet 
w ilości 7 dni w tygodniu, 
co wiązało się z zatrudnie-
niem dodatkowych parob-
ków. Dla upamiętnienia te-
go faktu ludność Kłodnicy 
wzniosła w 1814 roku przy-
drożną kaplicę. 

Koźlanie 

emigrowali do 

pracy za granicę 

Pomimo rozwoju portu 
rzecznego oraz fabryki pa-
pieru i celulozy na przeło-
mie XIX i XX wieku, nie 
wszyscy mieszkańcy po-
wiatu mogli znaleźć za-
trudnienie i byli zmuszeni 
do emigracji za granicę. 
Obliczono, że w latach 
1871—1910 wyemigro-
wało z regionu Koźla po-
nad 31 tys. osób. Zamiesz-
kały one głównie w Gór-
nośląskim Okręgu Prze-
mysłowym, Niemczech 
oraz krajach amerykań-
skich. 

» W Miejskim Ośrodku Kultury w Kędzierzynie-Koźlu, 27 marca 2011 roku, odbył się pokaz 
kotów rasowych. Podczas eventu, który zorganizowany został przez Stowarzyszenie 
Miłośników Kotów z Żor, publiczność mogła podziwiać około 20 ras kotów z całego świata. 

będą im czytane baśnie i bajki najbardziej znanego na świecie duńskiego pisarza i poety. 

NOC Z ANDERSENEM 
jest międzynarodowym przed-
sięwzięciem organizowanym 
z okazji Światowego Dnia 
Książki Dziecięcej i urodzin Ja-
na Christiana Andersena. Bio-
rą w nim udział biblioteki 
z różnych krajów, organizując 
w tym samym czasie całonoc-
ne imprezy dla dzieci. Moty-
wem przewodnim tej akcji są 

baśnie i bajki, a celem rozbu-
dzenie w dzieciach zaintereso-
wań czytelniczych oraz idei 
głośnego czytania. Kozielska 
biblioteka aktywnie uczest-
niczy w przedsięwzięciu już 
po raz siódmy 

W tym roku w Nocy z Ander-
senem weźmie udział oko-
ło 30 dzieci ze szkoły podsta-

wowej. Organizatorzy prze-
widzieli wędrówkę po krainie 
mrocznej tajemnicy, cesar-
skiej krainie gdzie dzieci spo-
tkają się z malarką - czaro-
dziejką, zawitają również 
do krainy Ducha Poety. Z ko-
lei w krainie baśni spotkają 
mnóstwo lalek i kukieł 
z przedstawień teatralnych, 
tajemniczy gość opowie 

o tym co robią lalki w teatrze 
kiedy zostają same. Następ-
nie dzieci pod kierunkiem 
gościa i opiekunek wykona-
ją pacynki do wybranych ba-
śni Andersena. Uzupełnie-
niem bajkowej nocy będzie 
międzynarodowy czat 
z dziećmi z Polski, Słowacji, 
Czech, Moraw, Węgier oraz 
innych krajów. 

Bajki Jana Christiana An-
dersena są bardzo popularne 
i lubiane. Często służą za fa-
bułę amatorskich teatrzyków, 
czego przykładem jest zdjęcie 
(powyżej) przedstawiające ro-
dziców dzieci z przedszkola 
nr 17 w Kłodnicy, w sztuce pt. 
„Księżniczka na ziarnku gro-
chu". 

w godzinach jego 
funkcjonowania. 

» W Domu Kultury „Chemik", 26 marca 2011 roku, odbyty się kolejne zajęcia w ra-
mach Uniwersytetu dziecięcego Unikids. Tym razem tematem zajęć było zasto-
sowanie technologii oraz nowoczesnych materiałów w przedmiotach codzien-
nego użytku „Kosmos wokół nas", a zajęcia poprowadził profesor Politechniki 
Warszawskiej Wiktor Niedzicki. 

ZACZAROWANA NOC » Miejska Biblioteka Publiczna zaprosiła dzieci na całonocną imprezę (1-2 kwietnia), podczas której 

»Pisaliśmy na łamach 
naszego tygodnika (początek 
lutego 2011 roku), że oddane 
w zeszłym roku boisko 
w Śródmieściu jest 
pozbawione nadzoru 
i popada w ruinę. Już wtedy 
w bramach wejściowych 
wandale wyłamali zamki, 
a płyta obiektu służyła 
okolicznym psom za wybieg 
i ubikację. Jak informuje 
zarządca (Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji) 
w budżecie gminy 
przewidziano już pieniądze 
na zatrudnienie gospodarza 
obiektu, który obejmie 
nadzorem obiekt 
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Uważajcie 
na nich 

Rozlicz sie 
poprawnie 
z fiskusem 
Osoby które pobierały sty-
pendia z tytułu odbywania 
stażu lub szkolenia wypła-
canych w ramach unijnych 
projektów systemowych. 

Kosmici mnie oszukali! 
A niech ich szlag trafi - denerwuje się Miłosz Pawełczyk z Kędzierzyna-Koźla. Przybysze z kosmosu obiecali mu 

zwycięskie cyfry w Dużym Lotku. Obcy okazali się zwykłymi naciągaczami! 

Informują 
o nowym terminie 
Zarząd Oddziału Powiato-
wego Związku Ochotni-
czych Straży Pożarnych 
Rzeczypospolitej Polskiej 
w Kędzierzynie Koźlu in-
formuje, że Eliminacje 
Ogólnopolskiego Turnieju 
Wiedzy Pożarniczej (eli-
minacje szczebla powiato-
wego) odbędą się w dniu 
7 kwietnia 2011 roku 
(czwartek), o godzinie 
12:00 w Domu Kultury 
w Bierawie. 

Bądź adminem 
strony ZHP 
Komenda Hufca ZHP 
w Kędzierzynie-Koźlu po-
szukuje chętnych wę-
drowników lub instruk-
torów do administrowa-
nia internetową stroną 
Hufca. Zakres obowiąz-
ków obejmuje możliwość 
pełnej administracji stro-
ny hufca, możliwość prze-
budowy i unowocześnie-
nia strony według własne-
go projektu, możliwość 
zbudowania zespołu 
wsparcia informatyczne-
go Hufca. Pełne informa-
cje pod numerem telefo-
nu 77483487. 

Większy ma 
około 115 
centymetrów 
wzrostu, 
mniejszy 97 cm. Poznacie ich 
po skośnych oczach i tym, że 
w ogóle nie boją się 
radioaktywnej chmury, która 
nadciągnęła do nas z Japonii. 
Wyższy to inteligencik, 
który zabawia rozmową, 
a niższy specjalizuje się 
w obiecankach. 

zgodnie z art. 21 ust. 1 
pkt 137 ustawy z dnia 26 
lipca 1991 roku o podatku 
dochodowym od osób fi-
zycznych są zwolnione 
od podatku dochodowego 
od osób fizycznych. Dla 
dochodów tych nie generu-
je się deklaracji PIT 11. 

Inne świadczenia, wy-
płacane z funduszu pracy, 
podlegają opodatkowaniu 
i należy je rozliczyć z Urzę-
dem Skarbowym na pod-
stawie wydanej przez 
urząd informacji PIT 11. 
Z dniem 1 lutego 2011 ro-
ku znowelizowane zostały 
również przepisy dotyczą-
ce ustawy z dnia 20 kwiet-
nia 2004 roku, o promocji 
zatrudnienia i instytucjach 
rynku pracy. Art. 12 powy-
ższej ustawy wprowadza 
możliwość zaliczenia do 
okresu uprawniającego do 
zasiłku, okres zatrudnienia 
od dnia 1 stycznia 2009 ro-
ku do dnia wejścia w życie 
ustawy, w którym praco-
dawcy nie odprowadzili 
składek na fundusz pracy, 
co było wcześniej przyczy-
ną odmowy przyznania 
prawa do zasiłku. Warun-
kiem ubiegania się o przy-
znanie w/w zasiłku jest 
złożenie wniosku o jego 
przyznanie oraz posiadanie 
statusu bezrobotnego. 

ARTUR WIECZOREK 

Jak ich jeszcze raz zoba-
czę, to pożałują! Skurczyby-
ki - zaciska pięści Miłosz Pa-
wełczyk. Ten mieszkaniec 
Kędzierzyna-Koźla dał się 
oszukać przybyszom z innej 
planety. Zielone stwory, któ-
re wylądowały pod jego do-
mem obiecały mu, że poda-
dzą zwycięskie liczby w Du-
żym Lotku. Warunek? Musi 
załatwić im autograf posła 
Roberta Węgrzyna. 

- Powiedzieli mi, że prze-
chwycili w kosmosie satelitar-
ny sygnał TVN 24 i zaintere-
sowali się facetem, o którym 
non-stop grzmi ta stacja. Naj-
pierw szukali go na Wę-
grzech, aż w końcu centrala 
skierowała ich do Kędzierzy-
na-Koźla - relacjonuje Pa-
wełczyk. - Powiedzieli, że 
próbka pisma pomoże im wy-
jaśnić w kosmosie fenomen 
robienia błyskawicznej ka-
riery medialnej. Kosmici przy-
znali też, że są gejami. 

Ale dajmy sobie z tym spokój 
- poprosili. 

Pan Miłosz przystał na 
propozycję: on załatwi Zielo-
nym autograf posła, a oni 
w zamian podadzą mu zwy-
cięskie liczby w totka. 

- 1 , 2, 3, 4, 5, 6- takie mi 
podyktowali, jak wręczałem 
im kartkę z autografem o któ-
ry prosili. Byłem przekonany, 
że robię super interes i z tej 
okazji już nawet postawiłem 
kolegom piwo. A teraz mam 
krechę w barze! - żali się. 

Jakież było zdziwienie pa-
na Miłosza, gdy og ląda jąc 
ostatnie losowanie Dużego 
Lotka zobaczył, że maszy-
na losująca wskazała zupełnie 
inne liczby. 

-5 , 13, 16, 18, 37, 48-ta-
kie padły. Kosmici wzięli ode 
mnie autograf, a w zamian 
obiecali fortunę. I co? zwy-
czajnie mnie oszukali - zała-
muje ręce mieszkaniec Kę-
dzierzyna-Koźla, który jeszcze 
we wtorek czuł się najbogat-

» Miłosz Pawelczyk: - Dałem się nabrać. Ale jak ich jeszcze raz spo-
tkami, to tak przetrzepię im tę zieloną skórę, że stanie się sina - za-
powiada. 

l , 2, 3, 4, 5, 6 - te l i czby 

p o d a l i k o s m i c i . 

5, 13, 16, 18, 37, 4 8 - tak ie 

n u m e r y w y l o s o w a n o 

szym człowiekiem w Kędzie-
rzynie-Koźlu. Oprócz tego, 
że na poczet przyszłej wygra-
nej postawił kolegom po pi-
wie, to na dodatek zamówił 
w biurze podróży wycieczkę 
dookoła świata. - Z czego ja 
teraz za nią zapłacę - załamu-
je się. 

http://www.tygodnik7dni.pl
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Ruszają zapisy do przedszkoli 
Dla wszystkich potrzebujących dzieci powinny znaleźć się miejsca. 

» 0 przyjęciu dzieci nie będzie de-
cydowała kolejność wniosków. 

Zapisy do przedszkoli, 
których organem prowadzą-
cym jest gmina Kędzierzyn-
-Koźle (na rok szkolny 2011-
2012) potrwają od 1 do 15 
kwietnia 2011 roku. 

- Trudno mi w tej chwili 
określić ilość dzieci, które 
oczekują na miejsca oraz 
ilość tych miejsc w naszych 
przedszkolach. Wnioski mo-
żna składać do połowy 

kwietnia i wtedy zobaczymy 
jak duże jest zapotrzebowa-
nie-mówi kierownik Wydzia-
łu Oświaty i Kultury w Kę-
dzierzynie-Koźlu Lidia Bryła. 

Rodzice dzieci obawiają się 
kolejek podobnych do tych, 
jakie towarzyszyły zapisom 
do żłobków. 

- W pierwszej kolejności 
będą zapisane dzieci 4 i 5-let-

nie Jeśli chodzi o 6-latków, to 
większa z nich część może 
już pójść do szkoły, ale to za-
leży od rodziców. O przyjęciu 
pozostałych dzieci dyrekto-
rzy placówek zadecydują 
na podstawie danych środo-
wiskowych. Tak, jak w przy-
padku poprzednich lat, niko-
go nie zostawimy bez pomo-
cy - dodaje Lidia Bryła. 

MAN 

Ochroni nas przed powodzią 
Jeszcze w tym roku ma ruszyć budowa zbiornika Racibórz o powierzchni 2,6 tys. hektarów. 

Będzie on w stanie po-
mieścić ponad 170 milio-
nów metrów sześciennych 
wody. Dzięki temu fala powo-
dziowa po bardzo obfitych 
deszczach (nawet takich jak 
w 1997 roku) zmniejszy się 
i woda w Odrze nie wystąpi 
z koryta. 

Inwestycję prowadzi Regional-
ny Zarząd Gospodarki Wodnej 
w Opolu. Od wielu lat bory-
ka się jednak z problemami. 
Wcześniej przeciwko budo-

wie zbiornika protestowali 
mieszkańcy wsi Nieboczowy, 
która znajdzie się na dnie po-
lderu. Większość z nich zgo-
dziła się już opuścić swoje 
domy. Ci, którzy wciąż nie 
chcą tego zrobić, zostaną 
wywłaszczeni. 

Kolejnym problemem by-
li ekolodzy, którzy zabloko-
wali budowę, ponieważ ich 
zdaniem nie sprawdzono ja-
kie dokładnie zwierzęta ży-
ją na miejscu, gdzie powsta-
nie zbiornik. 

- No to jest skandal. Za-
raz okaże się, że jakaś żab-
ka, albo motyl są ważniejsze, 
niż bezpieczeństwo powo-
dziowe wszystkich miesz-
kańców Opolszczyzny - ko-
mentuje jeden z mieszkań-
ców regionu. 

Protest ekologów ma jednak 
zostać oddalony i prace ruszą 
najprawdopodobniej jeszcze 
przed końcem tego roku. 

Budowa zbiornika kosz-
tować będzie ponad 1,5 mi-

liarda złotych. Finansowa-
na będzie m.in. z Unii, a ta-
kże budżetu państwa i poży-
czek. Te pieniądze i tak 
opłaca się wydać, ponieważ 
straty, jakie wyrządzają po-
wodzie, są jeszcze większe. 
Tym bardziej, że katakli-
zmy powtarzają się śred-
nio co 13 lat. Ostatnia po-
wódź miała miejsce w 2010 
roku, poprzednia w 1997 
a jeszcze wcześniejsza 
w 1985... 

ELS 

Nasi uczniowie zostali 
wyróżnieni przez NBP 
Przelewam, płacę i czasu nie 
tracę - slogan o takiej treści 
ułożyli uczniowie Zespołu 
Szkół nr 3 ze Sławięcic. Odpo-
wiedzieli tym samym na ogól-
nopolski konkurs zorganizo-
wany przez Narodowy Bank 
Polski i Fundację Młodzieżo-
wej Przedsiębiorczości. 
- Chodziło o to, by wymyślić 
najlepszy slogan promujący 

płatności bezgotówkowe -
mówi Krystyna Glinka-Le-
wandowska, nauczycielka 
szkoły. Udało się, Narodowy 
Bank Polski docenił starania 
młodych copywriterów przy-
znając im ogólnopolskie wyró-
żnienie. Gratulacje otrzyma-
li: Angelika Kuklińska, 
Agnieszka Cichy, Arkadiusz 
Smaluch i Paweł Całka. 
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Liceum zaprasza 
gimnazjalistów 
na Dni Otwarte 
I Liceum Ogólnokształcą-
ce im. Henryka Sienkiewi-
cza w Kędzierzynie-Koźlu 
przy ulicy Piramowicza 36, 
zaprasza młodzież gim-
nazjalną oraz rodziców 
gimnazjalistów na Dzień 
Otwarty w I LO, który od-
będzie się 19 kwiet-
nia 2011 roku w godzi-
nach od 9:00 do 15:00. 
W programie zaplanowa-
no zajęcia dla młodzieży 
(początek ostatniej tury 
o godzinie 13:30), oraz 
po południu, w godzinach 
od 16:30 do 19:00. Popo-
łudniowa część Dnia 
Otwartego połączona bę-
dzie z Kiermaszem Wiel-
kanocnym. 

Starostwo 
zaprasza na 
kolejne szkolenie 
Szkolenie dla organizacji 
pozarządowych organizuje 
Lokalny Punkt Informacyj-
ny o Funduszach Europej-
skich w Kędzierzynie-Koź-
lu. Dotyczyć ono będzie 
zakładania i prowadzenia 
organizacji pozarządowych 
oraz ich wsparcia ze środ-
ków zewnętrznych. Zagad-
nienia omówione zostaną 
przez przedstawiciela 
Opolskiego Centrum 
Wspierania Inicjatyw Poza-
rządowych. Spotkanie za-
planowano na 7 kwiet-
nia 2011 roku. w sali posie-
dzeń nr 5 kędzierzyńsko-
-kozielskiego Starostwa Po-
wiatowego (Plac Wolno-
ści 13 od godz. 13:00 do 
17:00). Wszelkich infor-
macji o spotkaniu można 
uzyskać pod numerem te-
lefonu 774723205 bądź 
w siedzibie starostwa. 

Pojechali z wizytą 
do niemieckich 
sąsiadów 

Uczniowie wraz z kil-
koma nauczycielami z Ze-
społu Szkół nr 1 z Koźla 
udali się do partnerskie-
go powiatu Hohenlohe-
kreis. Na miejscu zorga-
nizowano im ciekawy 
program poznawczy re-
gionu. 

Uczniowie odwiedzili 
m.in. tamtejszą szkołę, 
szpital, kamienny zamek 
oraz klasztor w gminie 
Schóntal. Była też okazja, 
aby zwiedzić stolicę po-
wiatu - Kiinzelsau oraz 
niedaleko położony Stut-
tgart. Cały pobyt upły-
nął w miłej i przyjemnej 
atmosferze, a wychowan-
kowie kozielskiej „jedyn-
ki" wrócili bogatsi o nową 
wiedzę oraz wspaniałe 
wrażenia z pobytu u na-
szych sąsiadów. 

Jeden z ostatnich bohaterów 
nie złożył jeszcze broni 
Początku wspomnień Bolesława Sejwy młodzież słucha z różnym skutkiem. Żuje gumę, ukradkiem słucha muzyki lub 

rozmawia przez telefon komórkowy. Ale tak jest na początku, potem głupie uwagi zastępuje zaduma i skupienie. 

MACIEJ NIEMAS 

Podpułkownik Bolesław 
Sejwa rozpoczął walkę z nie-
mieckim okupantem w wie-
ku 17 lat. Najpierw, jako mło-
dy akowiec sabotował trans-
porty kolejowe zmierzające 
z zaopatrzeniem na front 
wschodni, potem już jako syn 
pułku I Warszawskiej Dywizji 
Piechoty imienia Tadeusza 
Kościuszki przeszedł szlak 
bojowy od Warszawy do Ber-
lina. 

- Moja walka zaczęła się 
od sypania piasku w smarow-
nice łożysk kół kolejowych 
i wiercenia otworów w ba-
kach hitlerowskich ciężaró-
wek. Gdy złożyłem przysięgę 
i założyłem mundur, miałem 
zaszczyt z bronią w ręku wy-
zwalać Warszawę. Szedłem 
w defiladzie 19 stycznia 1945 
roku po ledwie oczyszczo-
nych z gruzu ulicach stolicy 
i miałem łzy w oczach. Nigdy 
nie zapomnę tego widoku 
- wspomina tamte czasy kom-
batant. 

Żołnierz byt dwukrotnie ranny. 
Za męstwo i odwagę został 
uhonorowany 42 odznacze-
niami wojskowymi i państwo-
wymi. 

- Przed ostrzałem osła-
nialiśmy się w okopach tylko 
na początku działań wojen-
nych. Potem śmierć i ryzyko 
stało się codziennością. Bar-
dziej fascynowała nas sło-
na woda w Bałtyku czy 

SZLAK BOJOWY 
Bolesław Sejwa brał 
udział w walkach o Pragę 
(Warszawa), Płock, 
Inowrocław, Bydgoszcz 
i Chojnice. Jako dowódca 
drużyny karabinu 
maszynowego bił się 
o Kamień Pomorski. 
21 kwietnia 1945 roku 
forsował Odrę pod 
Siekierkami. Szturmował 
berlińskie ZOO oraz 
Politechnikę Berlińską. 
Zdobywając mozolnie 
każdy dom i ulicę spotkał 
się z żołnierzami Armii 
Czerwonej dopiero pod 
Bramą Brandenburską. 
Po zdobyciu Berlina pełnił 
służbę na rzece Łabie. 
Po powrocie do Polski 
został zluzowany 
w gliwickiej jednostce na 
terenie Łabęd. Do rezerwy 
przeszedł w 1956 roku. 

» Podpułkownik Bolesław Sejwa podczas lekcji w Zespole Szkół nr 2 w Kędzierzynie-Koźlu rozmawiał z mło-
dzieżą o swojej służbie wojskowej w czasie II wojny światowej. 

Gdy złożyłem przysięgę 
i założyłem mundur, 

miałem zaszczyt z bronią w ręku 
wyzwalać Warszawę. Szedłem 
w defiladzie po ulicach stolicy 
i miałem łzy w oczach. 

ogrom Politechniki Berliń-
skiej, którą podczas walk 
wzięliśmy za centrum nie-
mieckiej stolicy. Dziwiliśmy się 
nawet na widok równych 
wzrostem i doskonale wypo-
sażonych czarnoskórych ame-
rykańskich żołnierzy, spotka-
nych nad Łabą. Nie dziwiła 
nas tylko ofiara z naszego ży-
cia. Z tym, że możemy zginąć, 
pogodziliśmy się już dawno 
- mówi Bolesław Sejwa. 

Podpułkownik jest jednym 
z 1600 kombatantów, któ-
rzy kiedyś zrzeszali się w ko-
łach na terenie naszego po-
wiatu. 

- Niewielu z nas zostało 
i ja, mając 84 lata, jestem naj-
młodszy z nas wszystkich. 
Staram się zaszczepiać mło-
dzieży miłość do ojczyzny. 
Mówiąc im o patriotyzmie, 
nadal pełnię swoją misję - do-
daje bohater. 
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Podczas Dni Miasta wystąpią 
T. Love i Andrzej Piaseczny 
TO BĘDZIE ŚWIETNA ZABAWA » Podczas Dni Miasta, które odbędą się 25 i 26 czerwca 2011 roku w Kędzierzynie-Koź-

lu wystąpią największe gwiazdy polskiej estrady. 

MACIEJ NIEMAS 

Pierwszy dzień imprezy 
będzie dla mieszkańców Kę-
dzierzyna-Koźla pełen emocji. 

- W sobotę, w pierwej ko-
lejności wystąpi zespół z na-
szego miasta - Karawana, 
następnie Bakszysz, a zwień-
czeniem dnia będzie show 
w wykonaniu zespołu T-Love. 
Na drugi dzień, na scenie 
pojawią się zawsze wyczeki-
wani przez publiczność arty-
ści, jak Majka Jeżowska, Ru-
di Schubert z Wałami Jagiel-
lońskimi, czeski zespół The Fi-
reballs i na zakończenie An-
drzej „Piasek" Piaseczny. Dni 
Miasta Kędzierzyna-Koźla bu-
dzą zainteresowanie wystaw-
ców. Prawdopodobnie cały 
Park Pojednania zamieni się 
w wielki Ogród Zapachów 
Poza parkiem, w tym samym 
miejscu, co w zeszłym roku 
będą rozmieszczone punkty 
garmażeryjne, place zabaw, 
wesołe miasteczko oraz kilka 
niespodzianek, których nie 
chcę jeszcze zdradzać - mó-
wi dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Kędzierzy-
nie-Koźlu Andrzej Wróbel. 

» Andrzej „Piasek" Piaseczny jest laureatem wielu prestiżowych nagród. Zdobywcą m.in. Złotego Mi-
krofonu, Złotych i Platynowych płyt oraz Bursztynowego Słowika. 

Na scenie pojawią się 
zawsze wyczekiwani 

przez publiczność artyści, tacy jak 
Majka Jeżowska, Rudi Schubert 
z Wałami Jagiellońskimi... 
i Andrzej „Piasek" Piaseczny 

Dni Miasta Kędzierzyna-
-Koźla zostaną zorganizowa-
ne w tym samym miejscu, co 
w roku 2010. Opowiedziała 
się za tym większość respon-
dentów sondy zorganizowa-
nej przez dyrektora MOK'u. 
Scena, widownia, zaplecze 
oraz place zabaw zostaną za-

T.Love 
Zespół istnieje na polskiej 
scenie muzycznej od 1982 
roku i wydał 12 płyt, 
z czego aż 6 otrzymało 
status „złotej" i 1 „platyno-
wej". Obecny skład zespołu 
tworzą: Muniek Staszczyk, 
Maciej Majchrzak, 
Jan Pęczak, Paweł Nazimek, 
Sidney Polak, 
Michał Marecki 
oraz Tom Pierzchalski. 

Muniek Staszczyk, 
wokalista zespołu, jest 
również znany m.in. z pracy 
artystycznej z zespołem 
Szwagierkolaska, Voo Voo, 
Yugopolis oraz Habakuk. 

mknięte w sektorze pomiędzy 
skrzyżowaniem ulicy 1 Maja 
z aleją Jana Pawła II, a ulicą 
Kosmonautów. Prawdopo-
dobnie na potrzeby towarzy-
szących imprez sportowych 
ulica 1 Maja będzie zamknię-
ta aż do skrzyżowania z ulicą 
Damrota. 

Zajęcia dla dzieci 
uzdolnionych 
plastycznie 
Miejska Biblioteka Pu-
bliczna zaprasza dzieci 
klas I-VI o szczególnych 
predyspozycjach scenicz-
nych i aktorskich 
do udziału w warszta-
tach literacko-teatral-
nych. Warsztaty odbędą 
się w ramach projektu 
„Z książką przez cały 
rok". Ich celem będzie 
adaptacja sceniczna Le-
gendy kozielskiej. 

Na bazie tekstu legen-
dy powstanie scenografia 
i scenariusz, a efektem 
warsztatów będzie mały 
spektakl, który po raz 
pierwszy zostanie wysta-
wiony 25 maja 2011 roku 
na zamku Helfśtyn 
w Czechach. Warsztaty 
prowadzić będzie Pani 
Dorota Nowak z Teatru 
Lalki i Aktora w Opolu. 

Zapisy na warsztaty 
potrwają do 8 kwietnia 
2011 roku pod nr telefo-
nu 774823780 w. 29 lub 
e-mailem: promcja2@ 
mbpkk.pl (adres poczty 
elektronicznej jest chro-
niony przed robotami 
spamującymi, w przeglą-
darce musi być włączo-
na obsługa JavaScript, 
żeby go zobaczyć) lub 
osobiście w Oddziałach 
dla dzieci w Filii nr 5 (ul. 
Damrota 32) i MBP (Ry-
nek 3). 

Ilość miejsc jest ogra-
niczona do 15 osób. 

Poznaj, co to jest 
„Góralsko siła" 

W kościele ewangelie-
ko-augsburskim w Kędzie-
rzynie, 17 kwietnia 2011 
roku, o godzinie 16:00, 
odbędzie się koncert ze-
społu „Trebunie - Tutki" 
pt. „Góralsko siła". Orga-
nizatorami są Miejski 
Ośrodek Kultury oraz Pa-
rafia kościoła ewangelic-
ko-augsburskiego w Kę-
dzierzynie-Koźlu. Bilety 
(30 złotych) są do nabycia 
w kasie kina „Chemik". 

Nie zapomnij 
o warsztatach 

Gabriel Francisco (szkolił 
tancerzy do występów 
z takimi muzycznymi 
gwiazdami jak Santana, 
The Pussycat Dolls, The 
Black Eyed Peas, czy Ma-
riah Carey) poprowadzi 
warsztaty taneczne Hip-
-Hop, które odbędą się 1 
kwietnia 2011 roku (ten 
piątek) o godzinie 17:00 

i 19:00 w Miejskim Ośrod-
ku Kultury w Kędzierzy-
nie-Koźlu. Koszt uczest-
nictwa wynosi 50 złotych. 
Informacje pod numerem 
telefonu 774802557. 
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Nowości Miejskiej 
Biblioteki Publicznej 

Miejska Biblioteka 
Publiczna w Kędzie-
rzynie-Koźlu informu-
je o nowości wydaw-
niczej, którą jest ksią-
żka pt. „Moje dziecko 
gdzieś na mnie czeka: 
opowieści o adop-
cjach". 

Problem niepłodno-
ści dotyczy coraz 
większej liczby par. 
Adopcja jest jednym 
z rozwiązań wobec 
trudności z poczę-
ciem dziecka. „Moje 
dziecko gdzieś na 

mnie czeka" to prawdziwe historie rodziców którzy adopto-
wali dzieci, ale to także opowieści szczęśliwych dzieci, które 
znalazły nowy dom. Szczere, niezwykłe, a czasami bardzo dra-
matyczne relacje, w których nie pomija się trudności związa-
nych z adopcją. Książka ta stanie się nieocenionym przewod-
nikiem dla tych wszystkich, którzy myślą o adopcji. 

„Dziś Kamil jest uczniem w szkole podstawowej, odnosi suk-
cesy, zdobywa medale. I za każdym razem, gdy świętuje ko-
lejne urodziny, prosi rodziców: Pokażcie mi zdjęcia, gdy byłem 
takim brzydalem. To zdjęcie z jego pierwszych urodzin obcho-
dzonych już z rodzicami, ale jeszcze w domu dziecka... Hania 
do dziś ze łzami w oczach wspomina pewien wieczór. Było to 
dwa albo trzy tygodnie po tym, jak zamieszkali razem. Anet-
ka już spała. Antek przyszedł do pokoju rodziców, przytulił się 
mocno do Hani i powiedział: Wiesz, mamo, z tobą jest mi naj-
lepiej...". 

Książka jest dostępna w wypożyczalniach Miejskiej Biblio-
teki Publicznej w Koźlu, Rynek 3 oraz Filii Nr 1, 5, 8, 11, 13. 



PROGRAM TV nr 13/2011 >1-7 kwietnia 2011 



201 PROGRAM TV www.tygodnik7dni.pl 

http://www.tygodnik7dni.pl


PROGRAM TV nr 13/2011 >1-7 kwietnia 2011 



22 OGŁOSZENIA DROBNE www.tygodnik7dni.pl 

http://www.tygodnik7dni.pl


nr 13/2011 >1-7 kwietnia 2011 23 

ZAKSA - Resovia 3:1 

(25:22,23:25,25:19, 

25:19) 

Delecta Bydgoszcz -

ZAKSA 1:3 (19:25,25:22, 

21:25,21:25) 

Terminy meczów 

półfinałowych play-off: 

Rzeszów-hala 

„Podpromie" 2.04., godz. 

14.45 (Polsat Spoit), 3.04. 

godz. 14.45 (Polsat Sport) 

Kędzierzyn-Koźle, hala 

Azoty: 

7.04. godz. 18.00, ew. 

8.04. godz. 18.00, 

ewentualny piąty mecz 

14.04. w Rzeszowie 

mach. Szkoleniowiec ZAK-
SY będzie miał już do dyspo-
zycji Patryka Czarnowskiego, 
a ponieważ inni zawodnicy 
nie narzekają na zdrowie i są 
niezwykle zmobilizowani, to 
trójkolorowych mogą się spo-
dziewać ciekawej rywalizacji 
i wielkich emocji. Jeśli ZAKSA 
wygra przynajmniej jeden 
z dwóch meczów, dwa kolej-
ne rozegra na własnym par-
kiecie, gdzie powinna zapew-
nić sobie awans do finałów. 
- A tam wszystko będzie mo-
żliwe - marzy Kazimierz Pie-
trzyk. 

Trenerskie 
opowiadanie o 
mistrzostwach 
Koszykarze „Budowlan-
ki" zdobyli mistrzostwo 
województwa szkól po-
nad gimnazjalnych.- To 
historyczny sukces,. Jesz-
cze nigdy w historii szko-
ły nie byliśmy mistrzami 
województwa w grach 
zespołowych - ciszył się 
z sukcesu swoich koszy-
karzy trener i nauczyciel 
WF, Zbigniew Kubala. Jak 
do tego doszło? Oddajmy 
głos trenerowi: - Na opol-
ski finał mistrzostw woje-
wództwa przyjechaliśmy 
z prawie godzinnym 
opóźnieniem Trwał już 
pierwszy mecz „miedzy 
Prudnikami", II LO wy-
grało z I LO, a obie druży-
ny reprezentowały Prud-
nik, a my graliśmy drugi 
mecz z Opolem, Wygrali-
śmy po zaciętym spotka-
niu 46:39 i już wykonali-
śmy nasz plan minimum. 
Po kwadransie przerwy 
zmierzyliśmy się z I LO 
Prudnik. Przez trzy kwar-
ty toczyliśmy wyrównany 
mecz, ale potem, zmę-
czeni ulegliśmy prudni-
czanom 46:35. 

Kolejny, czwarty mecz 
to Opole z II LO Prudnik. 
Opolanie długo prowa-
dzili kilkoma punktami 
i dopiero w czwartej 
kwarcie prudniczanie 
przełamali gospodarzy 
wygrywając 50:43. W ko-
lejnym meczu moja „Bu-
dowlanka" gra z fawory-
tem turnieju, II LO Prud-
nik, które ma już 2 zwy-
cięstwa. Oni mieli tyl-
ko 15 min odpoczynku 
i kończyli turniej. 

Fajna siatkówka 
w okularach 
- To była fajna impreza. 
Zorganizowaliśmy ją dzię-
ki ogromnej pomocy firmy 
„Optyk", a startowały dru-
żyny z Raciborza, Opola 
i Łabęd - podsumował so-
botni turniej siatkówki, 
kapitan amatorskich mi-
strzów Polski Plusa, Piotr 
Kwaśniewski. „Optyk" Kę-
dzierzyn-Koźle zajął drugie 
miejsce, a zawody wygra-
li „Lunatycy" z Racibo-
rza. 

Druga liga przy 
zielonym stole 
Zielone stoły, celuloidowa 
piłeczka i małe rakietki. 
Kto nie grał w ping 
ponga? W Kłodnickim 
Towarzystwie Sportowym 
piłeczkę odbijają szybciej 
i mocniej niż gdzie indziej. 
Po dwóch wcześniejszych 
porażkach, w ostatniej 
kolejce III ligi drużyna 
KTS pokonała na 
wyjeździe Orła Branice 
8:5 utrzymała pierwsze 
miejsce w tabeli, co dało 
jej awans do II ligi! 

Rzeszowska wojna o Ligę 
Mistrzów, sponsora i medale 
SIATKÓWKA » Po zwycięstwie 3:1 z Resovią rozpędzona ZAKSA pokonała 3:1 Delectę Bydgoszcz i w najbliższą sobotę 

rozpocznie w Rzeszowie wojnę o Ligę mistrzów medali i... hojność sponsora. Półfinały PlusLigi to już nie żarty. 

WOJCIECH POTOCKI 

Teraz żarty się skończyły! 
Dzięki pierwszemu w tym 
sezonie zwycięstwie z Reso-
vią, ZAKSA awansowała 
do pierwszej czwórki rozgry-
wek PlusLigi i w bezpośred-
niej walce o finał spotka się... 
z Resovią. Półfinałowa wojna 
toczyć się będzie do trzech 
zwycięstw, a w nagrodę zwy-
cięzca otrzyma co najmniej 
srebrny medal i przepustkę 
do Ligi Mistrzów. Nasza dru-
żyna walczy także o ... spon-
sora, który nie jest jeszcze 
przekonany, że warto finanso-
wać kędzierzyńską siatków-
kę.- Każdy sukces pomaga mi 
w rozmowach - mówił prezes 
Kazimierz Pietrzyk. Sobot-
nie zwycięstwo 3:1 z ekipą 
Lubo Tragicy nie tylko dało 
naszym trzecie miejsce w ta-
beli, ale również przewagę 
psychiczną przed trudnymi 
meczami w Rzeszowie. W ha-
li Azoty goście wystąpili bez 
dwóch gwiazd. O ile Gyorgy 
Grozer nie zagra już do koń-
ca sezonu, to Olieg Achrem 
powinien na play-offy dojść 
do siebie. - Przez pierwsze 
dwa sety graliśmy z ZAKSĄ 
punkt za punkt i myślę, że na-
wet tak osłabieni nie powin-
niśmy się ich przesadnie oba-
wiać. Są w. naszym zasięgu 
- twierdził rozgrywający Re-
sovii, Michał Baranowicz. Kę-
dzierzynianie mają inne zda-
nie. - Ostatnia wygrana doda-
ła nam pewności przed kolej-
nym starciem w Rzeszowie 
- mówił Jurij Gładyr, na które-
go bardzo liczy trener Stel-

Dominik Witczak: 
W play-offach trafiamy na Resovię 

i myślę, że jesteśmy w stanie tę rywalizację 
z nimi wygrać. Musimy tylko zagrać lepiej niż oni, 
a wierzę, że stać nas na to. 

» W ostatnim meczu na swoim parkiecie ZAKSA pokonała Resovię 3:1. Czy kędzierzynianie wygra-
ją również w Rzeszowie? 
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